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EBİLİŞİMZİRVESİ’24,“EFFICIENCY”TEMASIYLA VERİMLİLİK 

İÇİN İNSAN VE YAPAY ZEKA İŞ BİRLİĞİNİ ELE ALACAK
- TEKNOLOJİ TEMELLİ YATIRIM 

ŞİRKETİ FONTR NİŞ PR’I SEÇTİ

PROF. DR.EKREM ÇULFA 10’DA

ELEŞTİRİ, YIKICI 
ELEŞTİRİ VE YAPICI 

ELEŞTİRİ: KAPSAMLI 
BİR BAKIŞ

ALİ DEĞERMENCİ 10’DA

ÂLEMLERE  
RAHMET HZ.  

MUHAMMED (S.A.V.)

ARZU ERDOĞRAL 7’DE

NARİN VE SILALAR 
İÇİN İDAM CEZASI 

GELMELİ!

TÜRKİYE DİJİTAL LİRANIN 
TANITIMINI YAPMALI!

12

n FRANSA eski Başbakanı Dominique de Villepin, Gaz
ze'de devam eden insanlık krizine ve Fransa hüküme
tinin ve Fransız medyasının sessizliğine sert tepki gös
terdi. Villepin, “40 bin ölü var ve bu uydurma bir ra
kam değil. Haber almak için Google'a başvurmak zo
runda kalıyorum, bu büyük bir skandal” sözleriyle 
Gazze'deki trajediye dikkat çekti./7’DE 

n HAMAS hareketi ve FKÖ'nün iki fraksiyonu, "Gazze Şe
ridi'ndeki savaşın sona ermesinin ertesi günüyle ilgili 
kararın, Filistin halkı ve onun ulusal güçleri tarafından 
verileceğini ve bu hakkın sadece Filistinlilere ait olaca
ğını" duyurdu./7’DE 

n   Diyarbakır'da meydana gelen ve Türkiye'yi 
yasa boğan Narin Güran cinayetiyle ilgili değer
lendirme yapan emekli cinayet büro amiri Sa
vaş Kurtbaba ve emekli polis İsa Altun, cinaye
tin arkasında büyük bir örgütlenme olduğunu 
ve siyasi güçlerin de işin içinde olabileceğini 
öne sürdü. Öte yandan Altun, "Anne çok şey bi
liyor ama söylemiyor" dedi./ 6’DA

n   ABD Başkanı Joe Biden, İngiltere Başbakanı Keir Star
mer ile yaptığı görüşmede Rusya'ya gözdağı verirken, 
"Şurası açık ki bu savaştan Putin galip çıkmayacak, Uk
rayna galip çıkacak." dedi. / 7’DE

İstanbul'un neredeyse  
yarısı kıt kanaat geçiniyor
İstanbul Planlama Ajansı’nın Ağustos 2024 raporuna göre, İstanbulluların yüzde 43.8'i kıt kanaat geçinirken, yüzde 
29.4'ü borçlanmak zorunda kaldığı belirtildi. Ekonomik sorunlar hem ev içi hem de genel gündemin en çok konuşu
lan konu oldu. 1 ile 10 arasında yapılan değerlendirmeye göre; İstanbul'un stres seviyesi de 7 olarak belirlendi.

n İSTANBUL Büyükşehir Belediyesi’ne bağlı İstanbul 
Planlama Ajansı’nın (İPA) yaptığı araştırmada İstan
bulluların yüzde 29.4’ü bazı ödemeleri yapamadığını 
ve borca girdiğini, yüzde 43.8’i kıt kanaat geçinebildi
ğini söyledi. 1 ile 10 arasında yapılan puanlamaya 
göre; İstanbulluların stres seviyesi 7, mutluluk seviyesi 
5.4 olarak ölçüldü. İPA’nın “İstanbul Barometresi”nin 
Ağustos 2024 raporuna göre, araştırmaya katılanların 
yüzde 58.4’ü ekonomik sorunlar, yüzde 20.4’ü İsrail’in 
Gazze işgali, yüzde 8.8’i ise Türkiye’deki yangınların 
ülke gündeminde olduğunu söyledi. İstanbulluların ev
deki gündemi de ekonomik sorunlar oldu. Katılımcıla
rın yüzde 56’sı ekonomik sorunların, yüzde 6.1’i eği
tim harcamalarının ve yüzde 5.5’i ise İsrail’in Gazze’yi 
işgalinin ev içerisinde konuşulduğunu belirtti. Ağustos 
ayında katılımcıların yüzde 29.4’ü bazı ödemeleri ya
pamadığını ve borca girdiğini, yüzde 9.2’si aslında pek 
geçinemediğini, yüzde 43.8’i kıt kanaat geçinebildiğini, 
yüzde 17.7’si ise geçinebildiğini ve kenara da para ko
yabildiğini ifade etti. İstanbulluların stres seviyesi 7, 
mutluluk seviyesi 5.4 olarak ölçüldü.

STRES SEVİYESİ YÜKSELDİ, MUTLULUK AZALDI

Boğaziçi’nde yurtlara yüzde 60 zam 
n ENFLASYONUN  vurduğu 

öğrenciler barınma kriziyle 
karşı karşıya. Boğaziçi Üni
versitesi Yurtlar ve Konut
lar Şube Müdürlüğü 2024
2025 akademik yılı için üni
versitenin yurt ücretlerine 
yüzde 60 zam yapıldığını 
duyurdu. Cumhuriyet'ten 
Mert Öner'in haberine göre, 
yeni fiyatlara göre lisans 
öğrencileri için aylık yurt 
ücretleri 1200 TL ile 4 bin 
350 TL arasında değişiyor. 
Kredi Yurtlar Kurumu'ndan 
(KYK) aldıkları ödeme 2 
bin TL olan öğrenciler, 15 
kişilik en ucuz yurt odası
nın 1200 TL olmasına tepki 
gösterdi./ 5’TE

 'Gazze'de yaşananlar  
tarihin en büyük skandalı' 
açıklaması: 40 bin kişi 
öldü ve medya sessiz

İsrail saldırısı altındaki  
Gazze'de Filistinli gruplar  
arasında "üçlü toplantı" yapıldı 

n HEPSİBURADADA Üst Yöneticisi Gökçetekin, 
Türkiye'nin eihracat hedeflerine işaret ederek 
KOBİ'ler'in artık eihracat'ı çok "hayati" buldu
ğunu, eskiden eticaretin nasıl yapılacağını so
ran KOBİ'lerin sorularını eihracat'a çevirdiği
ni söyledi. /5’TE

KOBİ'lerin yeni 
rotası: e-ihracat 

n HAZİNE ve Maliye Bakanlığı, 
IBAN yoluyla vergi kaçıran 250 
mükellef hakkında 1,5 milyar 
liralık kayıt dışı kazanç tespit 
etti ve bu tutar üzerinden 250 
milyon lira vergi cezası uygula
dı. İncelemelerin genişletilerek 
devam edeceği belirtildi./ 5’TE

n SİGARANIN enflasyon üzerin
deki baskısını azaltmak ama
cıyla yeni bir düzenleme ya
pıldı. Resmi Gazete'de yayım
lanan Cumhurbaşkanı Kararı 
ile sigarada nispi vergi oranı 
yüzde 53,5'e düşürülürken, 
maktu vergi tutarı 7,8 TL'ye 
yükseltildi./ 5’TE

n TÜRKİYE'de kredi kartı borçla
rı alarm vermeye devam edi
yor. Son bir yılda yüzde 100 ar
tış gösteren kart borçları, 1.6 
trilyon TL'yi aştı. Özellikle ba
tık alacaklar, üç katına çıkarak 
42.6 milyar TL'ye ulaştı./ 5TE

Hazine ve Maliye 
Bakanlığı’ndan 
IBAN'la ticarete 

rekor ceza

Sigarada nispi  
vergi indirildi,  

maktu vergi artırıldı 

Vatandaş borçtan 
kurtulamıyor: 1.6 
trilyon TL'yi aştı 

Anne çok şey 
biliyor ama 
söylemiyor

Biden: "Bu savaştan  
Putin galip çıkmayacak, 
Ukrayna galip çıkacak" 
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DOÇ. DR. Abdullah Sakin, bağışıklık sisteminingüçlenmesi için sıkça kullanılan vitaminler ve besintakviyelerine ilişkin uyarılarda bulundu. Sakin, bi‐linçsizce kullanılan takviye vitaminlerin kanser ris‐kini azaltmak yerine riski artırabileceğini aktararak,"Uzun süredir yüksek doz B6 ve B12 vitamin takvi‐yelerinin kullanımı ile akciğer kanseri riski arasındabağlantı olduğu düşünülüyor. 10 yılın üzerinde butakviyeleri alan erkeklerde, hiç kullanmayanlaragöre yüzde 40'a kadar daha fazla akciğer kanseri gö‐rüldüğü ve bu riskin sigara içenlerde özellikle yük‐seldiği ortaya konulmuş." değerlendirmesini yaptı.Dünya çapında en yaygın görülen kanserlerdenbirinin akciğer kanseri olduğuna işaret eden Doç.Dr. Abdullah Sakin, şu bilgileri verdi: "2018'de dün‐yada yaklaşık 2,1 milyon kişiye akciğer kanseri teş‐hisi konuldu ve bu kişilerden yaklaşık 1,8 milyonunölümüne neden oldu. Bununla birlikte sigara ilemücadele çabaları sayesinde akciğer kanseri görül‐me sıklığının azaltması muhtemel hale geldi. Kadınve erkeklerde akciğer kanseri görülme sıklığı sigaraiçme oranlarına bağlı olarak ülkeler arasında deği‐şiklik gösteriyor. Tütün ve tütün mamullerinin kul‐lanımı akciğer kanseri için risk faktörü. Pasif duma‐na maruz kalmak da akciğer kanserinin bir nedeni.Sigara kullanımı tüm akciğer kanserlerinin yaklaşıkyüzde 90'ından sorumlu olduğu tahmin ediliyor. Si‐gara dumanının akciğer kanserine neden olabilece‐ği ilk olarak 1912'de öne sürülürken daha sonrakibirçok epidemiyolojik çalışma, sigara ve akciğerkanseri arasındaki ilişkiyi doğrulamış ve toplumda

sigarayı azaltmanın yollarına gidildi."Uzun süre sigara içenlerle, hiç sigara içmemişkişilere kıyasla akciğer kanserine yakalanma riskitahmini olarak 10 ile 30 kat arasında arttığının bi‐lindiğini vurgulayan Sakin, "Yoğun sigara içenlerdeakciğer kanseri riski yüzde 30'a kadar yükselirken,hiç sigara içmeyenlerde yaşam boyu akciğer kanse‐ri riski yaklaşık olarak yüzde 1'dir. Bununla birlikte,sigaraya başlama yaşı, sigara içme yoğunluğu ve sü‐resi, sigaraların katran ve nikotin içeriği ve filtresizsigara kullanımı da akciğer kanseri gelişme riskinietkiliyor." ifadelerini kullandı.
SİGARAYI BIRAKMAK ÖNLÜYORSakin, sigara içmenin bırakıldığında, zaman içe‐risinde akciğer kanserine yakalanma riskinin za‐man içerisinde sigara içmeye devam edenlere kı‐yasla yüzde 20 ile 90 arasında değişim gösterdiğinianlatarak, risk azalmasının sigara bırakılmasıylabeş yıl içinde belirgin hale geldiğini bildirdi. Doç. Dr.Sakin, "15 yıldan uzun süredir sigarayı bırakmış ki‐şilerde, halen sigara içenlere kıyasla akciğer kanseririskinde yüzde 80‐ 90 oranında azalma olduğu gös‐teriliyor. Sigarayı bırakmak, akciğer kanseri tedavisigörmüş hastalarda bile faydalı. Yapılan çalışmalar‐da akciğer kanseri tedavisi görmüş hastalarda siga‐ra içmeye devam edilmesi, tüm nedenlere bağlıölüm riski, tümörün tekrarı ve başka kanserleringelişme riskinde artışla ilişkilendirilmiş. Sigaraiçenler sigarayı bırakamasalar bile onları sigarayıbırakmaya teşvik etmek, akciğer kanseri riskinin

azalmasına neden olabilir. 19 bin 714 kişinin dahiledildiği gözlemsel bir çalışmada günde 15 ve üzerisigara içen ve sigara içmeye devam eden ancak enaz yüzde 50 oranında azaltan kişilerde aynı orandaiçmeye devam edenlere kıyasla akciğer kanseri ris‐kini yüzde 27 oranında gösterilmiş." bilgisini verdi. Sigaranın dışında hava kirliliği, asbest maruziye‐ti, radon, radyasyona maruz kalmak ve genetik fak‐törlerin de akciğer kanseri riskini artırdığını aktaranSakin, sözlerini şöyle tamamladı: "Diğer akciğer has‐talıklarından, kronik obstrüktif akciğer hastalığı,amfizem, kronik bronşit, pnömoni öyküsü, pulmo‐

ner fibrizis, Alfa‐1 antitripsin eksikliği, geçirilmiş tü‐berküloz ve onkojenik virüsler akciğer kanseri riski‐ni artırıyor. İlginç bir şekilde, yüksek doz B6 ve B12vitaminlerinin sigara içen erkeklerde artmış akciğerkanseri riski ile ilişkili olabileceği gösterilmiş. 50‐70yaş arası 77 bin 118 kişi ile yapılan bir çalışmada 10yıl boyunca düzenli olarak her gün yüksek doz B6 veB12 vitamini kullanan ve sigara içen erkeklerde, di‐ğer bireylere göre akciğer kanseri riskinin yüzde 30‐40 arttığı gösterilmiştir. Ancak multivitaminler ileberaber alınan B vitaminlerinin akciğer kanseri ileherhangi bir ilişkisi saptanmamıştır." (AA)

BAŞKENT Üniversitesi Tıp Fakültesi ÖğretimÜyesi Prof. Dr. Şule Akçay, kronik solunum yolu has‐talarının karşı karşıya kaldığı risklere ilişkin açıkla‐malarda bulundu. Akciğer hastalıklarının özelliklekış aylarında atakla seyrettiğini belirten Akçay, tütünkullanımı ve sigara dumanına maruz kalmanın dahastalığın ilerlemesinde önemli etken olduğunu bil‐dirdi. Kovid‐19 salgını dönemindeki koruyucu ön‐lemler ve farkındalık sayesinde grip ve RSV gibi altsolunum yolu hastalıklarının azaldığını kaydedenAkçay, "Aşılarla birlikte de salgının seyri hafifledi, Ko‐vid‐19 akciğeri daha az tutar oldu. Özellikle salgınınetkisini azaltması ve maske kullanımının gevşeme‐sinden bu yana bu yıl grip ve soğuk algınlığına ben‐zer şikayetlere neden olan RSV (Respiratuar Sinsis‐yal Virüs) ile tekrar sık karşılaşır hale gelindi." dedi.
AKCİĞER TUTULUMUNU TETİKLERBu ay içinde Kovid‐19 ve grip sıklığının artması‐nın öngörüldüğünü belirten Akçay, özellikle aynı ki‐şide eş zamanlı her iki virüsün de görülme ihtimali‐nin özellikle KOAH (Kronik obstrüktif akciğer hasta‐lığı) astım ve akciğer kanseri hastalıklarının seyriniağırlaştırabileceği uyarısında bulundu. Akçay, şunla‐rı kaydetti: "Bu virüsler, söz konusu kişilerde ağırilerleyici zatürreye yol açabilir. Kronik solunum yoluhastalığı bulunan kişilerin, grip ve RSV'ye yakalan‐maları, solunum yetmezliği ve yoğun bakım yatışla‐rına, hatta ölümlere bile neden olabilir. Bu kişilerdeeş zamanlı olarak farklı virüslerin görülmesi, özellik‐le akciğerlerde tutulumu tetikleyebilir. KOAH, bağı‐şıklık sistemi ya da böbrek yetmezliği, yüksek tansi‐yon, diyabet, akciğer kanseri hastalarının aralarındabulunduğu kronik rahatsızlığı olanlar, bu dönemdetedbir kurallarına özen göstermeli. Özellikle kapalıortamlarda maske kullanımına devam edilmeli, elhijyeni ihmal edilmemeli. Bunun yanı sıra yıllık yapı‐lan grip aşıları bu mevsimde yaptırılmalı. Ayrıca, sonuygulanan Kovid‐19 aşısının üzerinden 6 ay geçen‐ler de hatırlatma dozunu mutlaka yaptırmalı."Akçay, öksürük, balgam, nefes darlığı, burunakıntısı, boğaz ağrısı, ateş ile yaygın kas ve vücut ağ‐rısı durumunda en yakın sağlık kuruluşuna gidilme‐si gerektiğini belirtti. Bulgular içinde yüksek ateşinçok kritik olduğuna dikkati çeken Akçay, 38,5'in üze‐rindeki vücut sıcaklığı durumunda acil hekime baş‐vurulmasını gerektirdiğini bildiren Akçay, "Eğer bubelirtiler yoksa ama kırgınlık hissediliyorsa da du‐mana maruz kalmaktan kaçınılmalı, ortam havalan‐dırılmalı, çok kalabalık olan kapalı ortamlarda mas‐ke takılmalı." tavsiyesinde bulundu. (AA)

   

Bilinçsiz vitamin kullanımı
akciğer kanserini tetikliyorMedipol Bahçelievler Hastanesi’nden Tıbbı Onkoloji Uzmanı Doç. Dr. Abdullah Sakin, “Uzun süredir yüksek doz B6 ve B12 vitamin takviyele‐rinin kullanımı ile akciğer kanseri riski arasında bağlantı olduğu düşünülüyor. 10 yılın üzerinde bu takviyeleri alan erkeklerde, hiç kullanma‐yanlara göre yüzde 40'a kadar daha fazla akciğer kanseri görüldüğü ve bu riskin sigara içenlerde özellikle yükseldiği ortaya konulmuş” dedi

MEDİPOL Esenler Üniversite Hastanesi KadınHastalıkları ve Doğum Bölümü'nden Dr. Öğr. ÜyesiEmine Zeynep Yılmaz, hamileliğin tetiklediği gizlihastalıklara ilişkin bilgi verdi. Yılmaz, hamilelikte,bebeğin yerleşimi ve beslenmesini kolaylaştırmakiçin anne vücudunda bazı değişimlerin oluştuğunubelirterek, kabızlık, reflü, basur ve rahmin yaptığıbasılar sonucu kasık ağrısı, kasılma, kramp, bel vesırt ağrıları oluşabildiğini belirterek, şunları kay‐detti: "Bu tür belirtilerde basit önlemler ve bazıilaçlarla şikayetleri azaltılabilir ancak bazı hastalık‐lar hamilelikte şiddetlenir ve anne‐bebek hayatınıriske atabilir. Hamileliğin tetiklediği hastalıklarabakarsak, bunlardan birincisi tansiyon yüksekliği‐dir. Gebeliğin kendisi tansiyon hastalığına yatkınlıkyaratırken, annede önceden var olan hipertansiyondurumunda gebelikte tansiyonun artışı çok dahafazla olur. Bir kişiye gebelik tansiyonu demek içindaha önce tansiyon yüksekliği olmadan, 18 hafta‐

dan sonra tansiyonun yükselmesi gerekmektedir.Gebelik tansiyonu olan hastalarda bebekte bü‐yüme gelişme geriliği, bebeğin eşinin yerinden ay‐rılması, erken doğum ve gebelik zehirlenmesi (pre‐eklempsi) riskleri yüksektir. Bu yüzden daha önce‐den tansiyonu var olan kişilerin, tansiyonu kontrolaltına alınmadan gebe kalmamaları ve gebe kala‐cakları zaman kardiyoloji doktorlarından onay al‐maları gerekmektedir. Gebeliğin yatkınlık yarattığıbir diğer hastalık şeker hastalığıdır. Gebelikte pla‐senta büyümesi, bebeğin beslenmesi için vücuttaoluşan değişiklikler ile şeker hastalığına zemin olu‐şur. Önceden var olan şeker hastalığında düşük sık‐lığı çok artmıştır. Yine önceden var olan şeker has‐talığında olsun, gebelikte oluşan şeker hastalığı ol‐sun bebekte anomali sıklığı artar. Bebek ölümleri‐nin en sık sebebi gebelik şekeridir."Yine ağırlığı fazla olan bebeklerde omuz takıl‐ması, solunum ve beslenme sıkıntıları, erken do‐

ğum, sarılık izlenebildiğinin altını çizen Yılmaz, do‐ğum sonrasında şeker yüksek seyrederse annedeyara yeri enfeksiyonları gelişebileceğini, gebelik şe‐kerinin 24‐28 haftalar arasında yapılan şeker yük‐leme testi ile kolayca tanınabildiğini aktardı. Yıl‐maz, "Bu testin anne veya bebeğe herhangi bir za‐rarı yoktur. Sonucuna göre anneye beslenme düze‐ni sağlanıp, gerekirse insülin başlanabilir." bilgisiniverdi.
‘TİROİDİN AZ ÇALIŞMASI ZEKA 
GERİLİĞİNE YOL AÇIYOR’Tiroid bezinin az çalışmasının ya da çok çalış‐masının da gebeliği olumsuz bir seyre sokabilece‐ğine işaret eden Yılmaz, "Tiroid bezinin çok çalış‐ması durumunda hipertiroidi ortaya çıkar ve buhastalıklar arasında en sık Graves hastalığı görülür.Erken doğum, tansiyon, kalp yetmezliği, düşük gibiproblemler oluşturabilir. Tiroidin az çalışması yanihipotiroidizmde yine preeklempsi, ölü doğum, dü‐şük sıklığını arttırmakla birlikte özellikle bebektezeka geriliğine yol açar." ifadelerini kullandı.Astımın gebelikte seyrinin çok farklı olduğunubildiren Yılmaz, kimi astım hastalarının gebelikterahatladığını, kimi hastalarda gebeliğin kendisininastım hastalığının başlangıcı olabildiğini aktardı.Yılmaz şu bilgileri verdi: "Ancak gebelik önce‐sinde kontrol altında olmayan astım belirtileri ge‐belikte çok şiddetlenebilir. Bu yüzden gebelik önce‐si tedavi önemlidir. Gebelerde son 3 ay rahmin bas‐kısı nedeniyle nefes darlıklarıyla karşılaşılabilir.Özellikle sigara kullanımı, hava kirliliği, polen dö‐nemi, kötü kokular, evde hayvan beslenmesi ve psi‐kolojik faktörler astımı tetikleyebilir. Ciddi kalphastalıklarına sahip olan gebelerin hastalıklarınşiddetinin durumuna göre gebe kalmaları bir engeloluşturabilir. Örneğin, marfan sendromu, fallot tet‐ralojisi ve Eisenmenger sendromlarında anne ölümoranları çok yüksektir. Ancak hafif kalp kapakçığıyetmezlikleri gebelikte engel teşkil etmez. Mutlakakardiyoloji ve kadın doğum doktorları bu konudabilgilendirilmelidirler." (AA)

Hamileliğin tetiklediği
gizli hastalıklara dikkatKadın Hastalıkları ve Doğum Bölümü'nden Dr. Öğr. Üyesi Emine Zeynep Yılmaz, “Bazı hastalıkların hamilelikte şiddetiartar. Bu durum bebekte büyüme, gelişme geriliği, erken doğum ile anne ve bebekte hayati risk oluşturur” dedi Kronik solunum

yolu hastalarına
aşı uyarısı

MEDİPOL Çamlıca Üniversite Hastanesi ÇocukSağlığı ve Hastalıkları Bölümü’nden Uzm. Dr. AkifÇelik, astım vakalarında son yıllarda artış olduğunuaktardı. Çelik, "Bunun nedeni, vücut direncimiz dü‐şük, kötü besleniyoruz, anne sütü alan bebek sayı‐larımız daha da azaldı, dünyada kullanılan alerjenmaddeler fazlalaştı. Kentlerde yaşam kalabalıklaştı,dünyamız daha kirli ve alerjen. Bu nedenle astım

gibi alerjik bir hastalığın artması gayet normal."dedi. Araştırmalara göre astımın, anne sütüyle bes‐lenen çocuklarda, anne sütü almayan çocuklara na‐zaran daha az görüldüğünü bildiren Çelik, şunlarıkaydetti: "Astım ataklarını azaltan yiyecekler var. Dvitamini atakları azaltıyor. Deniz ürünleri ve özel‐likle vücudumuz için gerekli olan yağ asitlerini içe‐ren gıdaların tüketilmesini öneriyoruz. Balık yağla‐

rı ve bu tarz takviyeler astıma iyi geliyor. Çocukları‐nızı fast food tarzı hazır gıdalardan uzak tutun. Ay‐rıca, besin alerjileri ile astım birlikte görülebilir. Bunedenle hastaların herhangi bir besine alerjisi varise o besinden de uzak durması gerekir."Uzm. Dr. Çelik, "astımın diğer çocuklara bulaşıpbulaşmayacağıyla" ilgili çok soru aldığını, astımınbulaşıcı bir hastalık olmadığını vurguladı. (AA)

Astım, anne sütüyle beslenen çocuklarda daha az görülüyor

        09ISTIKLAL-02.qxp_Layout 1  8.09.2024  17:22  Page 1



315 EYLÜL 2024 PAZARASAYİŞ

BurSa'nın İnegöl ilçesindemeydana gelen kazada motosiklet-teki 1 kişinin ölümüne, 1 kişininyaralanmasına neden olan sürücütutuklandı.Kaza, dün saat 17.30 sıralarındaMahmudiye Mahallesi Ahmet Tür-kel Çevre Yolu'nda meydana geldi.Ahmet O. (26) yönetimindeki 16NLS 06 plakalı otomobil, yoldankarşıya geçmekte olan ve henüz sü-rücüsü belirlenemeyen 16 BGP 594plakalı motosikletle çarpıştı. Çar-pışmanın etkisiyle araçlar savrul-du. Kaza sonucu motosikletin sürü-cüsü ile arkasında bulunan yolcuağır yaralandı. Kaza yerine sevkedilen ambulanslarla İnegöl DevletHastanesine kaldırılan yaralılardanÖnder Birgül (43) yapılan tüm mü-dahalelere rağmen kurtarılamaz-ken, amca Emin Birgül'ün (58) sağ-lık durumunun da ciddiyetini koru-duğu öğrenildi. Ağır yaralı EminBirgül, ambulansla Bursa Yüksekİhtisas Eğitim ve Araştırma Hasta-nesine sevk edildi.Otomobil sürücüsü gözaltınaalındı. Sorgulamanın ardından adli-yeye sevk edilen Ahmet O., çıkarıl-dığı mahkemece tutuklanarak ce-zaevine gönderildi.

Bursa'da 
1 kişinin hayatını 
kaybettiği kazada
sürücü tutuklandı

Suç örgütü lideri olduğu ileri sürülenAyhan Bora Kaplan ile suç örgütü şüphe-lisi 18'i tutuklu 61 sanığın yargılandığıdavaya devam edildi. Duruşmada dinle-nen tanık, “Dişleri çekilmiş birisinin du-dakları çöker, bakınca anlarsın. Ben öylebir şey görmedim, ağzında kan da gör-medim” dedi.Suç örgütü lideri olduğu iddia edilenAyhan Bora Kaplan'ın içerisinde bulun-duğu 18'i tutuklu 61 sanığın yargılanma-sına Ankara 32. Ağır Ceza Mahkeme-si'nde devam edildi. Sincan Ceza İnfazKurumları Kampüsü'ndeki salonda görü-len duruşmaya tutuklu sanıklar BoraKaplan, Barış Kurt, Adnan Kaplan, FethiKoyuncu, Yusuf İzzet Savaş, Kanber Kes-kin ile diğer sanıklar ve avukatlar yeraldı.Barış Kurt tanık dinlenmesini mahke-me heyetinden talep etti. Talebi değer-lendiren mahkeme oy birliğiyle tanıkla-rın dinlenmesine karar verdi.Huzurda dinlenen tanık S.S. şu beyan-da bulundu:“Ben olayın olduğu gün Taurus'unorda ki binadaydım. Ses duyduk, önceönemsemedik, sonra baktık. Olay sonaşamaya gelmişti. 2 polis vardı. ErkanDoğan'ı çekiyorlar, o da, ‘Beni bırakın'diye bağırıyordu. Tedirgin bir hali vardı.Polisler asansöre mi bindirmeye, aşağıyamı indirmeye çalışıyordu bilmiyorumama bağırıyordu.”
“Erkan doğan'ın ağzında kan

görmedim”Erkan Doğan'ın dişlerinin çekildi-ği iddiasına ilişkin ise tanık S.S., “Diş-leri çekilmiş birisinin dudakları çökerbakınca anlarsın. Ben öyle bir şeygörmedim, ağzında kan da görme-dim” ifadelerinde bulundu.Barış Kurt'un ikinci tanığı olarakHTS kayıtları hakkında uzman raporuhazırlayan bilirkişi tanık S.Y. dinlendi.Barış Kurt'un avukatı Nazmi Kobal'ıntalebi doğrultusunda dosyaya uzmanmütalaası hazırlayan bilirkişi S.Y., bi-lişim uzmanı T.Z. ile birlikte bu rapo-ru hazırladıklarını belirtti.Tanık S.Y. özetle söz konusu HTSkayıtlarına ilişkin bilirkişi raporundahatalar olduğu vurgulayarak, "MeselaErkan Doğan tarafından Barış Kurtaranıyor. Ancak polis tutanaklarındatam tersi yazıyor. Barış Kurt'un Ay-han Bora Kaplan ile aynı yerde bazverip verilmediği soruldu. Aralarında10 kilometrelik bir mesafenin oldu-ğunu tespit ettik" dedi.Sanık Bora Kaplan, mahkemeninbelirlediği bilirkişinin sunduğu ra-pordaki çelişkileri anlatan tanığa,“Onlar hata yapmıyor, bilinçli yapı-yor” dedi.

Ayhan Bora Kaplan
davasında dinlenen

tanık: “erkan 
Doğan'ın ağzında 
kan görmedim”

Mersin'de intörn doktor Nida NurNergiz'i pompalı tüfekle vurarak birbacağının ampute olmasına nedenolan eski erkek arkadaşı Ersin Kara-kuş'a 'kadına karşı tasarlayarak kas-ten öldürmeye teşebbüs suçundan'19 yıl hapis cezası verildi.

İntörn doktoru vuran sanığa
19 yıl hApİs cezAsı

Adliye önünde aracını ateşe veren kişi tutuklandı
anadOlu Adalet Sarayıönünde aracını ateşe veren UfukG. ifadesinde, “Bana Almanya'dabir şeyler yaptılar. FETÖ, PKK, Er-meniler bir araya gelmiş benimüzerime oynuyorlar” dedi. Ufuk G.tutuklanarak cezaevine gönderil-di. Dün saat 13.30 sıralarındaAnadolu Adalet Sarayı önüne ge-len Ufuk G., hafif ticari aracını ate-şe verdi. Alev alev yanan otomobi-le ilk olarak polis ekipleri müda-hale etti. Ardından itfaiye ekipleriyangını söndürdü. Araç kullanıla-maz hale gelirken şüpheli Ufuk G.gözaltına alındı.
“FETÖ, PKK, Ermeniler bir

araya gelmiş benim üzerime
oynuyorlar”Sulh Ceza Hakimliğinde ifadeveren Ufuk G., “Psikolojik bir soru-mun yoktur. Her şeyi bilinçli ola-rak yaptım. Ben kendimdeyim,ben ilaç kullanmıyorum. Ailem ca-

hildir. Bana Almanya'da bir şeyleryaptılar. FETÖ, PKK, Ermeniler biraraya gelmiş benim üzerime oy-nuyorlar. Sahte hesaplar açıyorlar.Benim kulaklarıma kulaklık taktı-lar, çok değişik sistemle yapıyor-lar. Yazılımlar yerleştiriyorlar, ba-demciklerine yerleştiriyorlar, ge-niz boşluğuna yerleştiriyorlar. Be-nim kulak zarımın arkasına yer-leştirdiler, röntgende de çıkmıyor.Ben 7-8 defa adliyeye başvurdum,kimse de bunları toplayıp bir iş-lem yapmıyorlar. Mağdurlar davar korktuklar için söylemiyorlar.Aracı bunun için yaktım. Tutuksuzyargılanmayı talep ediyorum,mahkeme aksi kanaatte ise adlikontrol hükümlerinin uygulanma-sını talep ediyorum” dedi.Hakimlik, şüpheli Ufuk G.’yi tu-tuklanmasına karar verdi. Ufuk G.tutuklanarak cezaevine gönderil-di.
Burdur’da 

direnaj 
sistemi 

çukurunda 
göçük: 1 ölü

Burdur’da katı atık direnajsistemi inşaatında çalışan birkişi göçük altında kalarak haya-tını kaybetti.Olay saat 15.15 sıralarındaBurdur merkez Büğdüz köyü ya-kınlarındaki bir arazide meyda-na geldi. Edinilen bilgilere görekatı atık sistemi direnaj çalışma-sı esnasında yaklaşık 6 metrelikderinlikte çukur içinde çalışanN.H.(59) meydana gelen göçüknedeniyle toprak altında kaldı.Yakınında çalışan diğer vatan-daşların durumu görüp 112 AcilÇağrı Merkezi’ne bildirmesi üze-rine olay yerine sağlık, itfaiye,AFAD, polis ve jandarma ekiplerisevk edildi. Olay yerine gelenekipler tarafından toprak altın-dan çıkarılan N.H.’nin sağlıkekipleri tarafından yapılan kont-rolde hayatını kaybettiği belir-lendi. Olay yeri Cumhuriyet Sav-cısı ve olay yeri inceleme ekiple-rinin çalışmalarının ardındanN.H.’nin cenazesi otopsi yapıl-mak üzere Burdur Devlet Hasta-nesi morguna kaldırıldı. Olaylailgili inceleme başlatıldı.

adana'da, kendisinden uyuşturucuparası istediğini iddia ettiği kızını bıçakla-yarak öldürdüğü iddia edilen sanık baba,“Kızım kendi kendini bıçakladı” dedi. Du-ruşmada tanık olarak dinlenen Dilan'ınkız arkadaşı Damla Aytekin ise “Dilan'ınbabası elinde bıçakla üzerimize doğru gel-meye başladı. Dilan, babasını görünce kaç-maya çalışarak, ‘Baba yapma' dedi” diyeifade verdi. Turhan Özdemir (54), 26 Şu-bat'ta Merkez Yüreğir ilçesi Anadolu Ma-hallesi'nde uyuşturucu kullandığı iddiaedilen kızı Dilan Özdemir (19) ile ara so-kakta karşılaştı. Baba-kız arasında uyuş-turucu parası nedeniyle tartışma çıktı.Tartışmanın kavgaya dönüşmesi üzerineTurhan Özdemir, kızını bıçakla yaraladı.Turhan Özdemir kaçarken, kızı Dilan Öz-demir ise kanlar içinde yere yığıldı. Yüre-ğir Devlet Hastanesi'ne kaldırılan DilanÖzdemir, yapılan tüm müdahaleye rağ-men kurtarılamadı. Tutuklanan TurhanÖzdemir hakkında ‘Kızını öldürmek' su-çundan Adana 13'üncü Ağır Ceza Mahke-mesi'nde açılan davanın görülmesine baş-landı. Duruşmaya sanık Turhan Özdemirile eşi Kadriye, oğulları Mahmut, Ömer vekızı Şehriban Özdemir ile taraf avukatlarkatıldı. Duruşmada sanık Turhan Özdemiryaptığı savunmada kızının kendi kendinibıçakladığını iddia etti. Kızı Dilan'ı yetiştir-me yurduna verdiklerini belirten Özde-mir, “Kızım, uyuşturucu kullanıyor veyurttan devamlı kaçıyordu. Hatta mahalle-ye gelip, başkalarına da uyuşturucu satı-yormuş. Biz de çevreden duyuyorduk”dedi. Sanık Turhan Özdemir, olayın nasıl

yaşandığını da şöyle anlattı:“Olay günü işten çıkmış eve doğru gi-derken, Dilan ile karşılaştık. Yanıma geldive benden uyuşturucu parası istedi. Bende hem iş kıyafetlerimle olduğum içinhem de yanımda para olmadığı için ‘Evegidelim' dedim. Kendisi bunu kabul etme-di ve bir anda üzerime yürüyerek, 'Seninevini yakacağım' diyerek bıçak çekti. Za-ten çevredekiler kızımın durumunu bil-dikleri için hakkımızda konuşuyorlardı.Ben de daha fazla olay büyümesin diye‘Kızım elindekini bırak, bak rezil oluyoruz.Hadi eve gidelim' dedim. Bu sırada daelindeki bıçağı tutayım derken kızım ken-dine sapladı. Ben kızımı yaralamadım okendini yaraladı. Kendisini ne kadar bı-çakladı bilmiyorum. Ben olayın şokunuyaşarken çevredekiler gelip bana ‘Bura-dan kaç' dedikleri için ben de kaçtım. Bengiderken polisler de olay yerine geliyordu.Zaten sonra da polisler beni yakaladı.''

Öldürülen Dilan'ın annesi Kadriye Öz-demir, sanık eşinden şikayetçi olmadı. Kı-zının uyuşturucu bağımlısı olduğunu be-lirten Özdemir, “Kızımı uyuşturucudanuzak durması için yetiştirme yurduna yer-leştirmiştik. 3 yıldır da evden uzaktaydı.Eve gelmiyordu. Ancak kendisi uyuştu-rucu kullanmaya devam edip, sürekliyurttan kaçıyordu. Uyuşturucu yüzün-den evdeki altınlarımı dahi çalarak gö-türüp satardı. Eve geldiğinde bize kankustururdu. Sürekli bizi tehdit edip, ‘Buevi yakacağım' derdi. Kızım bazen iç ça-maşırıyla bazen de çıplak bir şekilde bi-rilerinin motosikletine binip mahalledegezer, kardeşlerine de fotoğraf atardı.Bunu uyuşturucunun etkisiyle yapardıama komşularımız da kızımın uyuşturu-cu bağımlısı hatta fuhuş amaçlı kullanıl-dığını söylüyorlardı. Bu yüzden süreklibizim hakkımızda konuşuyorlardı. Beneşimden şikayetçi değilim” dedi.

Olay, 23 Ekim 2023 tarihinde merkez Yenişehirilçesi Çiftlikköy Mahallesi'ndeki kız öğrenci yurduönünde yaşanmıştı. Mersin Üniversitesi Tıp Fakültesi6. sınıf öğrencisi intörn doktor Nida Nur Nergiz, has-tanede teknisyen olarak görev yapan ayrıldığı erkekarkadaşı Ersin Karakuş tarafından pompalı tüfeklevurulmuş, her iki bacağı ve vücudunun çeşitli yerle-rinden ağır yaralanan genç kızın sağ bacağı dizüstün-den kesilmişti. Sol bacağını da kaybetme riski olanNergiz, Mersin Üniversitesi Tıp Fakültesi Hastanesin-de birçok kez ameliyat edilmişti. Saldırı anının gü-venlik kamerasına da saniye saniye yansıdığı olaylailgili kaçtığı Adana'da yakalanıp tutuklanan zanlıKarakuş, dördüncü kez hakim karşısına çıktı. Mer-sin Adliyesi 7. Ağır Ceza Mahkemesi'ndeki duruş-maya tutuklu sanık Karakuş SEGBİS aracılığıyla ka-tılırken, taraf avukatları ve kadın derneklerinintemsilcileri yer aldı. Olay yerine yakın bir tanığınifadesinin alınmasıyla başlayan duruşma, Cumhuri-yet Savcısının mütalaası ile devam etti. Savcı, esasailişkin mütalaasında, sanığın saplantı haline getir-diği Nergiz'e, hayati tehlikeye neden olacak şekildetüfekle ateş ettiğini belirtti. 

Kızını öldüren babadan 
'kendini bıçakladı' savunması
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Fransa'da 
demokrasi krizi ve

siyasi belirsizlik
derinleşiyor

Paris Advanced Research Center(PARC) Direktörü Dr. Nevzet Çelik, Fran-sa’da yaşanan hükümet krizini ve Mac-ron’un yarattığı siyasi belirsizliği AA Analiziçin kaleme aldı.***Fransa, uzun süredir hükümet kurama-ma krizi yaşıyor. Fransa CumhurbaşkanıEmmanuel Macron, 2022 Cumhurbaşkanlı-ğı seçimlerini kazansa da 1 ay sonra yapı-lan milletvekili seçimlerinde mecliste ço-ğunluğu elde edemedi. Macron, normal de-mokratik süreçlerin dışına çıkarak, FransızAnayasasının 49/3. Maddesini kullanarakElisabeth Borne ve Gabriel Attal'ı Başba-kan olarak atadı bununla beraber birçoktasarıyı meclis oylamasına sunmadan yü-rürlüğe soktu. Bu uygulama prensip olarakdemokratik bulunmadığı gerekçesiyle ol-dukça eleştirildi.Belirsizlik yaratan ideolojik kamplaşma2024 Haziran ayında yapılan AvrupaParlamentosu (AP) seçimlerinde ise, Mari-ne Le Pen liderliğindeki aşırı sağ olarak ta-nımlanan Ulusal Birlik Partisi (RN) yüzde31,37 oyla Fransa’da birinci parti oldu. Busonuç sadece Fransa'da değil, tüm Avru-pa'da şok etkisi yarattı. Seçimlerden birkaçay önce Sorbonne'daki konuşmasındaFransa'nın değişim ve reform ihtiyacını veAvrupa Birliği'nde (AB) daha fazla inisiya-tif alması gerektiğini vurgulayan Macron,partisinin üçüncü sıraya düşmesine tabiricaizse öfkelendi.Aynı gece Fransız meclisini feshedip er-ken seçim kararı alan Macron, ülkede olasıistikrarsızlığın, aşırı sağ ve aşırı solun teh-likelerini vurgulayarak Fransızlardan tamdestek istedi. Ekonomik ve siyasi istikrarvurgusu yapan Macron aşırı sol veya aşırısağın kazanması halinde ülkede "iç sa-vaş"[1] ihtimali uyarısında dahi bulundu.Tüm çabalarına rağmen seçim sonuçlarıMacron’un beklentilerini karşılamadı. 30

Haziran ile 7 Temmuz arasında yapılan se-çimlerde sol ittifak Nouveau Front Populai-re (NFP) 182, Cumhurbaşkanı Macron’unkoalisyonu 168 ve aşırı sağ 143 sandalyekazandı. Bu durum, 5. Cumhuriyet tarihin-de daha önce görülmemiş bir şekilde, mec-liste hiçbir partinin çoğunluğu elde edeme-diği 3 farklı ideolojik kampın oluşmasınayol açtı.Seçimlerde sol partilerin oluşturduğukoalisyon NFP mecliste birinci parti olsada hiçbir parti hükümet kurmak için ge-rekli olan 289 sandalyeyi elde edemedi. Buyüzden seçimlerin yapıldığı 7 Temmuz'danbu yana Fransa'da hükümet kurulamadı.Macron, 2024 Paris Olimpiyatları nedeniy-le Başbakan Attal'ı görevde tutarak kendi-ne yakın bir koalisyon hükümeti oluştur-mak için zaman kazandı. Ancak 48 sandal-yeye sahip merkez sağ Les Républicains(LR) ve Melenchon'un France InsoumisePartisi dışındaki merkez soldaki partilerile bir koalisyon kurma çabası başarısızoldu.
Macron'a tepkiler çığ gibi büyü-
yorDemokratik prensiplere göre Macronaslında en çok sandalyeye sahip sol ittifa-kın başbakan adayı Lucie Castets’i hükü-met kurmak için görevlendirmeliydi, amabunu yapmadı. Castets, bu duruma bir tep-ki olarak mesajında "Emmanuel Macronaynı anda hem Cumhurbaşkanı, hem Baş-bakan hem de parti lideri olmak istiyor. Bumümkün değildir. Neden kimse EmmanuelMacron'dan hesap sormuyor?" diyerek tep-kisini ortaya koydu.[2]Sol ittifakın en büyük partisi La FranceInsoumise, yaptığı basın açıklamasında,Macron'un görevini kötüye kullandığınıvurgulayarak, "Şu anki durumun ciddiyeti,Fransız toplumunun karşılaştığı bu otori-ter iktidar gaspına karşı güçlü bir tepkivermesini zorunlu kılıyor." dedi. Aynı açık-lamada, Fransızların demokrasiye saygı

göstermek amacıyla yürüyüşler düzenle-meleri ve tüm demokratik örgütlerin Cum-hurbaşkanını seçim sonuçlarını tanımayazorlamak için bir araya gelmesi çağrısındabulunuldu.[3] Yine sol ittifakın önemli fi-gürlerinden biri olan milletvekili FrançoisRuffin, "Bir monarşide bile kral, başbaka-nını en çok oy alan gruptan seçer" diyerekMacron’un hükümeti kurmak için sol ittifa-kın başbakan adayına görevi vermemesinieleştirdi.[4]Tarihsel bir perspektif ile baktığımızdaFransa'nın siyasi tarihi, meşru bir istikraradına otoritenin hakim olduğu bir devletyapısına dayanır. Devrim sonrası ortaya çı-kan kargaşayı durdurmak ve otoriteyi sağ-lamak amacıyla Napolyon Bonapart, kendi-sini imparator ilan ederek ülkenin tek ha-kimi olmuştu. Benzer şekilde, General DeGaulle, siyasi istikrarsızlık ve sık sık deği-şen hükümetler nedeniyle tereddüt etme-den 4'üncü Cumhuriyeti ve anayasasını de-ğiştirerek, kendisini başkan yapan ve dahagüçlü bir otorite sunan 5'inci Cumhuriyetegeçiş yapmıştı.Macron, politikalarına uygun bir başba-kan atamayı, bununla beraber emeklilikreformu da dahil olmak üzere ekonomi veAB programının değişmemesini istiyor. Hü-kümet kurulamazsa, Paris Olimpiyatları sı-rasında Başbakan Attal'ı görevde tutması-na benzer şekilde, teknokrat bir hükümet-le ülkeyi yönetmek istiyor. Bu durumda,2025'deki erken seçimlere kadar Fransa’dageniş çaplı protesto ve gösterilerin yaşan-ması olasıdır.Sadece Fransa'da değil, İtalya, Belçikave Hollanda'da da hükümetlerin kurulama-ması nedeniyle ciddi bir demokrasi kriziyaşanıyor. Örneğin, Belçika yaklaşık 2 yılboyunca hükümetsiz bir yönetim sürdür-dü. Ancak Fransa, koalisyonsuz hükümetkurma geleneği açısından diğer Avrupa ül-kelerinden farklılık gösteriyor. Bu nedenle,Fransa’daki ana partiler mecliste çoğunlu-

ğu elde edemediklerinde birbirleriyle koa-lisyon kurma fikrini benimsemiyor. Sonuçolarak, bu durum ülkede hükümet kurama-ma krizini daha da derinleştiriyor.
Ekonomik krizin ayak sesleriFransa'nın şu an karşı karşıya olduğuen acil sorunlardan biri, eylül ayında büt-çeyi düzenleyecek bir hükümetin olmama-sı. Zaten Fransa'nın devlet borçları ciddibir sorun teşkil ediyor. Halihazırda,2023'te kamu açığı gayrisafi yurt içi hasıla-nın (GSYH) yüzde 5,5'ine, kamu borcu iseyüzde 110,6'sına ulaştı.[5] Olası bir krizhavasında, yatırımcıların Fransa'yı terk et-mesi ve ekonomik krizin derinleşme endi-şesi de var. Fransa'da hükümetin kurula-maması, Almanya'da resesyon korkusu vegelecek yıl seçim sürecine girilmesi AB'yide tedirgin ediyor.       

[1]
https://www.france24.com/en/euro-
pe/20240624-macron-says-both-far-
right-hard-left-policies-could-lead-to-
civil-war-ahead-of-snap-polls

[2] https://x.com/CastetsLucie/sta-
tus/1828323110627459470

[3]
https://lafranceinsoumise.fr/2024/08/
26/censure-mobilisation-destitution/

[4] https://www.bfmtv.com/politi-
que/francois-ruffin-picardie-debout-
meme-dans-une-monarchie-le-roi-choi-
sit-s on-premier-ministre-dans-le-grou-
pe-arrive-en-tete_VN-
202408310368.html

[5] https://www.insee.fr/en/statisti-
ques/8063157

[Dr. Nevzet Çelik, Paris advanced re-
search Center (ParC) Direktörü ve aynı
zamanda GsrL-EPHE-PsL Üniversitesi
üyesidir.]

Fransa'nın şu an karşı karşıya olduğu en acil sorunlardan biri, eylül
ayında bütçeyi düzenleyecek bir hükümetin olmaması. Zaten Fran-

sa'nın devlet borçları ciddi bir sorun teşkil ediyor.
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Resmi Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe 
giren Cumhurbaşkanı Kararı ile sigara üz
erindeki özel tüketim vergisi (ÖTV) oranları 
ve maktu vergi tutarlarında önemli değişik
liklere gidildi. Kararın Hazine ve Maliye 
Bakanlığı tarafından uygulanacağı belirtildi. 

 
NİSPİ VERGİ AZALTILDI, MAKTU VERGİ 

ARTTI 
Yapılan düzenlemeye göre, sigara üz

erinden alınan nispi vergi oranı 
düşürülerek, maktu vergi artırıldı. Bu 

değişiklikle sigaranın enflasyon üzerindeki 
olumsuz etkisinin azaltılması amaçlandı. 
Özellikle sigaranın yüksek fiyat artışlarının, 
tüketici enflasyonunu doğrudan etkilemesi 
sebebiyle, nispi özel tüketim vergisi oranı 
yüzde 57’den yüzde 53,5’e indirildi. Aynı 

zamanda, paket başına alınan maktu vergi 
tutarı ise 5,7424 TL’den 7,8 TL’ye yük
seltildi. 

 
Düzenleme, sigara üreticilerinin maliyet 

artışlarının tüketiciye yansımasını daha 

sınırlı hale getirecek. Önceki vergi yapısına 
göre sigara firmalarının, birim başına 
maliyet artışını karşılayabilmek için fiyatları 
5,17 TL artırmaları gerekiyordu. Ancak yeni 
düzenlemeyle birlikte bu çarpan katsayısı 
4,38’e düşürüldü.

Hazine ve Maliye Bakanlığı’ndan 
IBAN'la ticarete rekor ceza

Boğaziçi’nde 
yurtlara yüzde 

60 zam 

KOBİ'lerin yeni rotası: e-ihracat 

Sigarada nispi vergi indirildi, maktu vergi artırıldı 

Vergi Denetim Kurulu kayıt dışı ile 
etkin mücadele kapsamında in
celemelerine devam ediyor. Kurul 
tarafından vergi kaçırmak maksadıyla fiş 
ve fatura düzenlememek için müşteriler
den IBAN yoluyla tahsilat yapmak 
isteyen mükellefler nezdinde yürütülen 
incelemeler ve analiz çalışmalarında 
önemli bir aşamaya gelindi. 

Özellikle "POS çalışmıyor" gibi ba
hanelerle alacaklarını banka hesapları 
üzerinden tahsil etmek isteyen mükelle
fler yakın takipte tutuluyor. 

Banka hesap ve para hareketlerinin 
analiz edilmesi sonucunda illiyet bağı 
kuran vergi müfettişleri, ilk kapsamda 
belirlenen 250 mükellef nezdinde in
celemelerini genişletti. Bu kapsamda 
elde edilen ilk verilere göre, 1,5 milyar li
ralık kazancın kayıt dışı bırakıldığı belir
lendi. Bakanlıkça, bu tutar üzerinden 
250 milyon lira vergi cezası kesildi. 

 
LÜKS RESTORAN ZİNCİRİ DE VAR, 

DEĞERLİ TAŞ FİRMASI DA 
IBAN'a yönlendirilerek kayıt dışı 

bırakılan kazançların farklı sektörlere ait 
işletmelere ait olduğu tespit edildi. 
Örneğin, üç büyük ilde şubesi olan lüks 
bir restoran zinciri, değerli taş ve 
kuyumculuk alanında faaliyette bulunan 
bir markanın şubesi, büyük bir yedek 
parça alım satım işletmesi, düğünorga
nizasyon işletmeleri, sosyal medya 
fenomenleri, sanal pazar işletmeleri ile 
gayrimenkul ve araç alımsatımı yapan 
gerçek kişiler bu kapsamda dikkati çekti. 

 
İnceleme sürecinde, bazı para transfer

lerinin kripto para aracı kuruluşları, 
ödeme hizmeti sunan kuruluşlar, ser
maye piyasası aracı kurumları ve yatırım 
hesaplarından gelen paralardan kay
naklandığı da saptandı. Ayrıca, şans 
oyunu bayilerine yapılan transferlerin ve 

eş ile akrabalar tarafından yapılan trans
ferlerin de bulunduğu görüldü. 

 
"İNCELEMELER DEVAM EDECEK" 
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet 
Şimşek, konuya ilişkin değer
lendirmesinde, çeşitli bahanelerle 
ödemelerini banka hesaplarından almak 
isteyen ve müşterilerine fiş ve fatura 
düzenlemeyerek vergi kaçıran mükelle
fler için yürütülen incelemelerin 
genişletilerek sürdüğüne işaret ederek, 
"Hesaplara gelen paraların başkalarına 
ait olduğunu belirten kişiler ve firmalar 

yönüyle de incelemeler devam edecek." 
dedi. 

 
Vergi kaçırmak maksadıyla IBAN yer

ine nakit ödeme talep etmeye başlayan 
ve yine fişfatura düzenlemeyen 
mükellefler için de takipte olduklarını 
aktaran Şimşek, gelen ihbarlara göre in
celemelerin devam edeceğini, kayıt dışı 
çalışan ve sistemin içinde olmayan her 
bir mükellefe ulaşacakları uyarısında bu
lundu. 
Şimşek, vergi kayıp ve kaçağına sebe

biyet vererek haksız kazanç sağlayan

ların ve haksız rekabet oluşturanların 
takipçisi olmaya devam edeceklerini 
bildirerek, "Bakanlık olarak kayıt dışı 
yöntemlerle tahsilat yaparak vergisini 
ödemeyen işletmeleri yakından izliy
oruz. Alacaklarınızı vergi dışı bırakacak 
şeklide IBAN ya da banka hesapları üz
erinden tahsilat yapmayın, kayıt dışı 
faaliyetlere ortak olmayın. Vergide 
adaleti artırmaya ve kayıt dışılığı azalt
maya yönelik yaygın ve yoğun denetim
lerimiz tavizsiz ve güçlü şekilde devam 
edecek." ifadesini kullandı.

Enflasyonun vurduğu öğrenciler barınma 
kriziyle karşı karşıya. Boğaziçi Üniversitesi Yurt
lar ve Konutlar Şube Müdürlüğü 20242025 
akademik yılı için üniversitenin yurt ücretlerine 
yüzde 60 zam yapıldığını duyurdu. 

Cumhuriyet'ten Mert Öner'in haberine göre, 
yeni fiyatlara göre lisans öğrencileri için aylık 
yurt ücretleri 1200 TL ile 4 bin 350 TL arasında 
değişiyor. Kredi Yurtlar Kurumu'ndan (KYK) 
aldıkları ödeme 2 bin TL olan öğrenciler, 15 kişi
lik en ucuz yurt odasının 1200 TL olmasına tepki 
gösterdi. 

 
"YURTLARA ZAM YAPIYORLAR, BURSLARA 

ZAM YOK" 
Birçok öğrencinin KYK’den kredi aldığını burs 

alanların azınlık olduğunu hatırlatan bir öğrenci 
“Bu fiyatlara çok küçük odalarda kalabalık şek
ilde kalıyoruz. Benim geçen dönem kaldığım 6 
kişilik oda 4 bin TL olmuş. Yurtlara zam yapıyor
lar, burslara hiçbir şekilde zam yok” diye 
konuştu.

Hepsiburada Üst Yöneticisi (CEO) 
Nilhan Onal Gökçetekin, AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, geçen 
hafta Ticaret Bakanlığı himayesinde, 
Elektronik Ticaret İşletmecileri 
Derneği (ETİD) tarafından organize 
edilen ve Türkiye İhracatçılar Meclisi 
(TİM) iş birliğiyle desteklenen İstanbul 
Küresel Eİhracat Zirvesi'nin (IGEXX) 
çok başarılı geçtiğini belirtti. Bunun 
çok önemli bir zirve olduğuna dikkati 
çeken Gökçetekin, Türkiye'nin en 
önemli amaçlarından birinin ihracatı 
ve eihracatı güçlendirmek olduğunu 
söyledi.Ticaret Bakanı Ömer Bolat 
tarafından açıklanan, yıl sonuna kadar 
8 milyar dolar eihracata ulaşılması ve 
eihracatın toplam ihracat içindeki 
payının 2028'e kadar yüzde 10'a 
çıkarılması hedeflerine değinen 
Gökçetekin, Türkiye'nin bu hedeflere 
ulaşması için kendilerinin de önemli 
bir plan ortaya koyduklarını anlattı. 

Gökçetekin, eticaretin Türkiye'de in
ovasyonunu yapan şirket olduklarının 
altını çizerek şunları söyledi: 

"Şimdi eihracat konusunda da 
kendimize önemli bir sorumluluk 
aldık. Yüz binlerce satıcımız var; bun
ları Muş'tan, Hakkari'den, Hatay'dan 
hepsini değişik yörelerden alıp hem 
Türkiye'de kendi pazar yerimizde 
güçlendiriyoruz hem de yurt dışında 
bizimle partner olan, yine o ülkelerin 
yerli ve milli pazar yerleriyle iş birliği 
yaparak ihracat yapmalarını da sağlay
acağız. Türkiye'nin yüzde 10'a ulaşma 
hedefi ciddi bir rakam, buna ulaşmak 
için ilmek ilmek fırsatlar yaratmamız 
gerekiyor ve biz bu fırsatların 

olduğuna inanıyoruz. Örneğin Orta 
Doğu'da ciddi bir fırsat var çünkü 
burası üretimin çok kısıtlı olduğu bir 
alan. Türk ürünlerine yüksek ilgi var. 
Türkiye'nin en kuvvetli olduğu, ev 
ürünleri, ev tekstili, züccaciye, moda, 
oyuncak, plastik gibi de karşılık bul
duğu bir bölge burası. 

Hepsiburada'da 400 bin üye satıcımız 
var, 100 bini aşkın satıcımız aktif, 
hemen hemen her gün platformu kul
lanıyorlar. Satıcılarımızın hem içeride 
hem dışarıda işlerini güçlendireceğiz. 
Son birkaç yıla baktığımızda KOBİ'ler 
artık eihracatın çok hayati olduğunu 
düşünüyorlar. Bundan birkaç yıl önce 
Türkiye'de 'dijital dönüşüm' zaten hı
zlanmaya başladı. Kovid dönemi daha 
da büyük hızlandırıcı bir rol oynadı. 
Eskiden satıcılarımızla konuş
malarımızın çok ciddi bir bölümü 
Türkiye ile ilgiliydi, eticareti nasıl ya
pacaklarını soruyorlardı, şimdi artık 
konuşmalarımızın çoğu 'Ben gelecek 
sene hangi ülkeleri hedeflemeliyim?' 
haline geldi." 

"KOBİ'lerin önemli ihtiyacı şu 
anda nakit" 

Farklı ülkelerdeki pazarlara Türk 
satıcıları götürmek için çalışmaya 
devam edeceklerini belirten 
Gökçetekin, "KOBİ'lerin önemli bir 
ihtiyacı şu anda nakit." dedi. 
Gökçetekin, belli bir sezona üretim 
yapmak için KOBİ'nin o üretime aylar 
önce başlaması gerektiğini vurgula
yarak bu durumun da KOBİ için nakit 
ihtiyacını beraberinde getirdiğini an
lattı.Bu nedenle KOBİ'lerin nakde olan 
ihtiyaçlarının çok arttığını dile getiren 

Gökçetekin, "Evet biz Hepsiburada 
Grubu olarak çok güçlüyüz, çok güçlü 
bir fintek oyuncusuyuz, Hepsipay ile 
satıcılarımıza destek oluyoruz. Türkiye 
olarak eihracat hedeflerine ulaş
mamız buna bağlı. KOBİ'lerin nakit 
ihtiyacını karşılayamazsak, krediye er
işimlerini sağlayamazsak hedeflere 
ulaşmamız gecikir. Kredi kanallarının 
açılmasıyla birlikte gerekli düzen
lemelerin yapılarak bu konunun 
çözüleceğine inanıyorum." değer
lendirmesinde bulundu. 

"Türkiye'de eticaret sektörü hem 
hızlı hem de kaliteli büyüyor, devlet 
pazarın büyümesini çok iyi destek
ledi" 

Gökçetekin, Türkiye'deki eticaret 
sektörünün gelişimi hakkında da 
değerlendirmelerde bulundu. 

Sektörün Türkiye'de hem hızlı hem 
de kaliteli büyüdüğüne işaret eden 
Gökçetekin, şu ifadeleri kullandı: 

"Türkiye eticareti seviyor, çabuk 
adapte etti kendini. Bunun sebep
lerinden biri genç nüfusu, diğeri de 
mobilite oranının yüksek olması. Nor
mal ticaret içinde eticaretin payı 5 
yılda ikiye katlandı artık, şu an yüzde 
20'leri konuşuyoruz. Bu gelişim e
ticaret Yasası'nın çıkmasından sonra 
özellikle çok hızlandı. Artık daha 
demokratik, bütün küçük satıcılar çok 
rahat pazar yerlerinde kendi istekleri 
doğrultusunda çalışabiliyor ve pazarın 
büyümesini de devlet çok iyi bir 
biçimde destekledi. Türkiye'de e
ticaretin önü açık, daralan pazarda bile 
payının artacağını düşünüyorum." 

"Vadelendirme seçenekleri, hızlı 

teslimat gibi etkenler tüketiciler 
için önemli" 

Tüketicilerin eğilimleri hakkında bilgi 
veren Gökçetekin, "Çok daha duygusal 
bir alışveriş deneyiminden, ürünleri 
karşılaştırıp en ekonomik olanı bulma 
eğilimine geçtik. 3 ay sonra öde, vade
lendirme seçeneği, kaliteli ürün, hızlı 
teslimat gibi etkenler tüketiciler için 
önemli." dedi. 

Gökçetekin, kendilerinin de şirket 
olarak vadelendirme çözümleri, 
ödeme erteleme seçeneği gibi çözüm
lerle kaliteli ürünleri hızlı şekilde 
ulaştırmak için çalıştıklarını dile getir
erek gelecekteki hedef ve çalış
malarına ilişkin şu bilgileri verdi: 

"Bundan sonraki süreçte de öncelik
lerimizden biri kaliteli ürün yak
laşımımızla birlikte hızlı olmak bizim 
için önemli. Hepsi Jet Türkiye'nin en 
hızlı lojistik operasyonu. Hepsi Jet'in 
getirdiği hem büyük ürünlerde hem 
küçük ürünlerde tüketici deneyimini 
sürekli zenginleştirmeyi sürdüreceğiz. 
Bizim bir önceliğimiz her zaman lojis
tik olacak. Burada tüketiciyi şaşırtacak 
kadar iyi hizmetler sağlamak istiyoruz. 
Diğer önceliğimiz ödeme çözümleri. 
Bunun çok önemli olduğunu düşünüy
oruz. Yani sürekli 'Tüketiciye en faydalı 
vadelendirme çözümünü nasıl 
sunarız?'ı çalışıyoruz. Burada kullanım 
oranları oldukça arttı. Şimdi okula 
dönüşle birlikte ödeme vadelendirme
erteleme çözümü kullanımında her 
hafta bir önceki haftaya göre yaklaşık 
yüzde 20 artış yaşıyoruz. Üçüncü 
önceliğimiz de 'Hepsiburada Premium' 
sadakat programımızı büyütmek.

Hazine ve Maliye Bakanlığı, IBAN yoluyla vergi kaçıran 250 mükellef hakkında 1,5 milyar liralık kayıt dışı kazanç tespit 
etti ve bu tutar üzerinden 250 milyon lira vergi cezası uyguladı. İncelemelerin genişletilerek devam edeceği belirtildi.

Vatandaş borçtan kurtulamıyor: 
1.6 trilyon TL'yi aştı

Türkiye'de kredi kartı borçları alarm vermeye 
devam ediyor. Son bir yılda yüzde 100 artış 
gösteren kart borçları, 1.6 trilyon TL'yi aştı. Özel
likle batık alacaklar, üç katına çıkarak 42.6 milyar 
TL'ye ulaştı. 

Yüksek enflasyon ve ekonomik zorluklar, vatan
daşları kredi kartı tuzağına düşürüyor. Bankacılık 
Düzenleme ve Denetleme Kurumu (BDDK) veriler
ine göre, ödenmesi gereken bireysel kredi kartı 
borçları 1.6 trilyon TL'yi aştı. Özellikle taksitsiz 
borçlar büyük bir artış gösterdi. Batık alacaklar ise 
geçen yıla göre üç katına çıkarak 42.6 milyar TL'ye 
ulaştı. 

6 Eylül itibarıyla bankaların bireysel kredi kartı 
alacakları haftalık yüzde 0.1 artışla 1.58 trilyon TL 
oldu. Bireysel kredi kartı alacaklarının 550.6 milyar 
TL’sini taksitli, 1.36 trilyon TL’sini taksitsiz borçlar 
oluşturdu. 

Bireysel kredilerde yıllık artış yüzde 100’ü buldu. 
Bankacılık sektöründe takipteki alacaklar, önceki 
haftaya göre 4.3 milyar TL artışla 257.2 milyar 
TL’ye çıktı. Takipteki alacakların 42.6 milyar TL’si 
bireysel kredi kartlarından kaynaklandı. Batık kredi 
kartları geçen yılın aynı döneminde 11.6 milyar TL 
seviyesindeydi. 

Sözcü gazetesinin haberine göre; böylece yüksek 
enflasyon nedeniyle gücü eriyen ve geçimini 
sağlayamayan vatandaşın kredi kartlarında takip 
tutarı son bir yılda 31 milyar TL yani yüzde 267 
oranında artış gerçekleşti. Merkez Bankası (TCMB) 
verilerine göre banka kartı ve kredi kartı harcama 
tutarı geçen hafta yüzde 0.6 artışla 324.4 milyar 
TL’ye yükseldi. 

Kartlı harcamalarda 2 Ağustos’ta 335.8 milyar TL 
ile rekor seviyeye ulaşılmıştı. Bu tutarın 53.9 milyar 
TL’si market ve alışveriş merkezi harcamalarına 
gitti. Kartlarla 21.8 milyar TL’lik de çeşitli gıda har
camaları yapıldı.
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Diyarbakır'da meydana gelen ve Türkiye'yi yasa boğan Narin Güran cinayetiyle ilgili değerlendirme yapan emekli 
cinayet büro amiri Savaş Kurtbaba ve emekli polis İsa Altun, cinayetin arkasında büyük bir örgütlenme olduğunu ve 
siyasi güçlerin de işin içinde olabileceğini öne sürdü. Öte yandan Altun, "Anne çok şey biliyor ama söylemiyor" dedi.
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ASAL Araştırma’nın Ağustos 2024'te gerçek
leştirdiği anket, Türkiye'de kurumlara olan 
güvenin büyük oranda sarsıldığını ortaya 
koyuyor. Halkın en çok güven duyduğu kurum
lar arasında yüzde 19,7 ile ordu ve yüzde 16,5 
ile polis başı çekerken, siyasetçiler, yargı ve 
medya en düşük güven seviyelerine sahip. An
kete katılanların önemli bir bölümü, hiçbir ku
ruma güvenmediğini belirtirken, genel 
anlamda kamuoyunun kurumsal güven 
konusunda büyük bir kırılma yaşadığı gözlem
leniyor. 

ASAL Araştırma ve Danışmanlık tarafından 
Ağustos 2024'te gerçekleştirilen bir anket, 
Türk halkının çeşitli kurumlara olan güven 
düzeyini gözler önüne serdi. 1727 Ağustos 
2024 tarihleri arasında, Türkiye genelinde 26 
ilde 2.000 kişinin katılımıyla gerçekleştirilen 
bu anket, toplumun kurumlara olan güvenini 
detaylı bir şekilde inceliyor. 

Ankete göre, en güvenilen kurum yüzde 19,7 
oranla Türk Silahlı Kuvvetleri oldu. Ordunun 
bu yüksek güven oranı, halkın savunma ve 
güvenlik açısından kurumlarına olan 
bağlılığını bir kez daha ortaya koyuyor. Polis 
ise yüzde 16,5 oranla ikinci sırada yer alırken, 
emniyet teşkilatına olan güvenin de yüksek 
olduğu dikkat çekiyor. 

 
CUMHURBAŞKANLIĞI YÜZDE 11 GÜVEN 

KAZANDI 
Cumhurbaşkanlığı makamı, katılımcıların 

yüzde 11,1'inin güvenini kazanmış durumda. 
Meclise duyulan güven ise yüzde 10,2 olarak 
ölçüldü. Bu oranlar, Türkiye'deki yasama ve 
yürütme organlarına yönelik güvenin orta 
düzeyde olduğunu gösteriyor. 

Buna karşın, diğer kurumlara olan güvenin 
ciddi şekilde düşük olduğu görülüyor. Yargı ve 
siyasetçiler en az güvenilen kurumlar arasında 
yer almakta. Yargıya güven yüzde 1,4 iken, 
siyasetçilere olan güven yüzde 1 seviyesine 
kadar düşmüş durumda. Medya ise yüzde 0,9 
oranında güvenilir bulunuyor, bu da medya ku
ruluşlarına karşı genel bir güvensizlik 
olduğuna işaret ediyor. 

Bankalar (yüzde 4,2), ÖSYM (yüzde 4,0) ve 
Belediyeler (yüzde 2,9) gibi kurumlar ise daha 
ılımlı güven seviyelerine sahip. Diyanet İşleri 
Başkanlığı’na olan güven ise yüzde 2 oranında 
ölçüldü, bu da dini kurumlara olan güvenin 
toplumun farklı kesimlerinde nasıl değişkenlik 
gösterebileceğine işaret ediyor. 

Öte yandan, ankete katılanların yüzde 4,4'ü 
listedeki tüm kurumlara güven duyduklarını 
belirtirken, yüzde 18,2 gibi önemli bir kesim 
ise hiçbir kuruma güvenmediklerini ifade etti. 
Bu sonuç, toplumun belli bir kesiminin kurum
lardan derin bir memnuniyetsizlik ve güvensi
zlik içinde olduğunu gösteriyor. 

 
Yüzde 95 güven aralığı ve ±1,95 hata payı ile 

gerçekleştirilen bu anket, Türkiye’de kurum
lara duyulan güvenin karmaşık yapısını gözler 
önüne sererken, aynı zamanda kamu kurum
larının güven inşası konusunda karşılaştıkları 
zorlukları da ortaya koyuyor.

Vatandaş adalete 
güvenmiyor

DASK’tan depremzedeye 30 gün süre: 
Ödedikleri sigorta parasını istedi

Anne çok şey biliyor ama söylemiyor

Diyarbakır'da meydana gelen ve 
Türkiye'yi yasa boğan Narin Güran 
cinayetiyle ilgili değerlendirmelerde bu
lundu. Emekli cinayet büro amiri Savaş 
Kurtbaba, yaptığı açıklamalarda cinayetin 
baş şüphelisi olan amca Salim Güran'ın 
arkasında güçlü bir siyasi desteğin 
olduğunu iddia etti. Kurtbaba, “Bu am
canın (Salim Güran) arkasında ciddi bir 
siyasi güç var. Bu adam çok zeki, onun da 
üstünde bir üst akıl var. Hâlâ cezaevinden 
yönetiyor. Topu Nevzat’a çevirdi” diye 
konuştu. Emekli polis İsa Altun ise "Anne 
çok şey biliyor ama söylemiyor" dedi. 

Emekli polis İsa Altun ile cinayet dedek
tifi ve emekli cinayet büro amiri Savaş 
Kurtbaba, Narin Güran cinayeti soruştur
masına ilişkin, Cumhuriyet'ten Rengin 
Temoçin'e konuştu. 

Emekli cinayet büro amiri Savaş Kurt
baba&Emekli polis İsa Altun 

 
"ANNE ÇOK ŞEY BİLİYOR AMA 

SÖYLEMİYOR" 
Soruşturmadaki ve ifadelerdeki çelişki

leri anlatan İsa Altun, şunları söyledi: 
“Narin’in babası Bismil’e gidiyor. 

Çocuğun kaybolduğu saat muhtemelen 
15.20 ile 15.30 arası. Babanın aranması 
ise 19.00. Bir baba, bir çocuk kaybolmuşsa 
4,55 saat sonra aranmaz. Annenin bu 
konuda verdiği cevaplar ise ‘bilmiyorum, 
haberim yok, bilgim ve bu konuda görgüm 
yok’. Anne Yüksel Güran’ın tutuklanması, 
soruşturmayı sekteye uğratması, delilleri 
karartması, mahkeme sürecinde mahkem
eye yardımcı olmamasından dolayı. 
Aslında bir itiraf olsa belki de alabileceği 
bir cezadan kurtulacak. Dolayısıyla burada 
annenin ihmali söz konusu. Anne çok şey 
biliyor ama söylemiyor." 

 
 
"AMCANIN ARKASINDA BİR SİYASİ 

GÜÇ VAR, BU ADAM ÇOK ZEKİ" 
Cinayet dedektifi ve emekli cinayet büro 

amiri Savaş Kurtbaba ise “Bu amcanın 
arkasında ciddi bir siyasi güç var. Bu adam 
çok zeki, onun da üstünde bir üst akıl var. 
Hâlâ cezaevinden yönetiyor. Topu 
Nevzat’a çevirdi” diye konuştu. 

Çelişkilere ilişkin konuşan Kurtbaba, 
şöyle devam etti: 

“8 yaşında bir çocuğa pedagog eşliğinde 
yalan söyletebiliyor, ‘Ben saat 18.57’de 
Narin ile beraberdim’ diyor. Bir sonraki 
ifadede çocuk doğruyu söylemek zorunda 
kalıyor. Amcası yanlış ifade verdirmiş. Her 
şey amcanın söylediği iki kelimeye 
bakıyor. Ancak delillerin saptanmasından 
sonra amcanın çözüleceği kafamda yer 
ediyor. Amca çözüldükten sonra bu 
‘bilmiyorum, görmedim’ diyenler, ifade 
vermek isteyecekler.” 

Amca Salim Güran’dan para karşılığında 
Narin’in cesedini çuval içinde götürüp 
gömdüğünü itiraf eden Nevzat Bahtiyar’a 
ilişkin de konuşan Kurtbaba, “Çocuğun 

ağzından öldükten sonra sıvı salınımı 
devam ediyor. Bunu fark eden Salim benz
inciye gidip ıslak mendil alıyor. Benzin is
tasyonunda çalışan bir çocuk insan 
silüetinde battaniyeye sarılmış bir cismin 
arabanın ön tarafında emniyet kemeri 
takılmış bir vaziyette oturduğunu fark 
ediyor. Salim, zeki bir adam ama onun 
hesaplamadığı bu olay oldu. Yoksa amca 
ikinci bir kişiyi bu olaya dahil etmeye
cekti” dedi. 

 
"DELİLLER VAR" 
Bahtiyar’ın yakalanmasına ilişkin 

konuşan Kurtbaba, şunları kaydetti: 
“Salim’e cezaevindeyken görüş izni 

verdiler. Aileden de birileri gitti. Niye 
verdiler? Çünkü takip etmek için verdiler. 
O kişiler Nevzat Bahadır’la irtibata 
geçtiler. Bahadır’ı böyle bulduk. Kolluk Ba
hadır’ı bulduğunda ‘Bu adam siyasi 
gücünü kullanmaya başladı, cesaret 

edemedim çünkü beni kimse koruyamaz’ 
dedi. Bu ilk ifadesi. Bu amca cezaevinde 
yeni taktikleri de sisteme soktu. Ben 
ifadeyi değiştireceğini canlı yayında 
söyledim ve değiştirdi de. Şimdi de yeni 
bir amca çıktı ve herkes mikrofon uzat
maya başladı. Cezaevinden almış oldukları 
söylemlere göre yeni bir hareket kabiliyeti 
ortaya çıkarmaya başladılar ve bu işi 
Nevzat’a yüklemeye çalıştılar." 

“İki tane önemli delilimiz var” diyen 
Kurtbaba, bunun birisinin Narin’in 
ağabeyinin kolundaki diş izi diğerinin ise 
tırnak izleri olduğunu dile getirdi. 

 
Kurtbaba sözlerini şu şekilde noktaladı: 
“Cenaze ne kadar bozulmuş da olsa, 

çürümeye yüz de tutmuş olsa tırnak altın
daki doku parçaları kendini koruyabiliyor. 
Diyarbakır’da otopsi esnasında ağız kalıbı 
alındı. Şimdi kızımızdan çıkan diş kalı
plarıyla karşılaştıracaklar o tek diş izini.”

6 Şubat 2023 tarihinde Kahraman
maraş merkezli depremlerin büyük 
yıkıma uğrattığı 11 şehirden biri olan 
Adıyaman’da, depremzedelerden biri, 
Doğal Afet Sigortalar Kurumu'ndan 
(DASK) aldığı tazminatı geri ödeme 
talebiyle karşı karşıya kaldı. Sigortalı 
olan vatandaş, depremin ardından evi 
orta derecede hasar aldığı gerekçe
siyle DASK’tan 214.286,80 TL tazmi
nat aldı. Ancak, Çevre, Şehircilik ve 
İklim Değişikliği Bakanlığı'nın itiraz 
üzerine yaptığı ikinci incelemede bi
nanın hasar seviyesi daha düşük 
olarak belirlendi. Bu yeni tespit, 
vatandaşa verilen tazminat mik
tarının DASK tarafından fazla olduğu 
gerekçesiyle geri istenmesine yol açtı. 

 
DASK, FAZLA ÖDEME YAPTIĞINI 

İDDİA EDİYOR 
BirGün'den İlayda Kaya'nın ak

tardığına göre, DASK, depremzedenin 
evine verilen tazminatı fazla bularak 
büyük bir kısmını geri talep etti. 
Kurum, vatandaşa gönderdiği resmi 
yazıda, yapılan ödemenin yanlış hesa
plandığını ve fazladan 181.487,80 TL 
ödendiğini belirtti. DASK, vatandaşın 
30 gün içinde bu tutarı iade etmesini 
talep ederek, şu ifadeleri kullandı: 

“Konutun ilk hasar tespiti sonucu 
tarafınıza ödenen tutar 214.286,80 
TL'dir. İtiraz sonucu yapılan hasar 
tespiti ile tarafınıza ödenmesi 
gereken tutar ise 32.799,00 TL olarak 
güncellenmiştir. Fazla ödeme tutarı 
181.487,80 TL'dir. İlk tespite göre 
fazla hasar ödemesi yapılmış olup, 
yeni tespite göre fazla ödenen tutarı 

tarafımıza iade etmeniz gerekmekte
dir. Bu tutarın belirtilen banka hesap 
numarasına yatırılması zorunludur.” 

 
DEPREMZEDELERE EKONOMİK 

DARBE 
Bu talep, depremzedeyi hem duy

gusal hem de ekonomik açıdan zor 
bir duruma soktu. Zaten deprem son
rası yaşanan yıkım ve belirsizlikle 
mücadele eden vatandaşlar, bir de 
beklenmedik geri ödeme talebiyle 
karşı karşıya kaldı. Deprem sonrası 
sigorta kapsamında aldığı tazminata 
güvenerek evini yeniden düzenleme 
veya başka zaruri ihtiyaçlarını 
karşılama yoluna giden de
premzedeler, şimdi önemli bir maddi 
yükün altına girmeye zorlanıyor.

Diyarbakır'da yaşanan yürek 
yakan Narin Güran 
cinayetinde yeni ve çarpıcı de
taylar ortaya çıktı. 19 gün 
süren yoğun arama çalış
malarında, katilin izini bul
mak için yapılan tüm çabalara 
rağmen, aile ve çevre tarafın
dan sistematik bir şekilde 
delil karartma eylemleri 
gerçekleştirildiği anlaşıldı. 

Edinilen bilgilere göre, Narin 
Güran'ın kaybolduktan son
raki süreçte onlarca sahte 
ihbar yapıldı. "Ceset burada" 
şeklinde yapılan bu aramalar, 
arama ekiplerini yanıltarak 
süreci uzattı. Ayrıca, farklı tar
ihlerde Tavşantepe ma
hallesinin değişik yerlerine 
bırakılan çocuk terlikleriyle 
de aramalar kasıtlı olarak sek
teye uğratılmaya çalışıldı. 

TRTHaber'in haberine göre 
aramalar, göçebelerin kon
akladığı yer yoğunlaştı. 
"Suçluyu kayırma" ve "Suç 
delillerini yok etmekten" tu
tuklu Narin'in kuzeni 

Muhammed Kaya da terlik 
bulduğunu söyleyenler 
arasında. 

Muhammed Kaya, "Ben 
yolda araba ile yeğenlerime 
süt almak için seyir 
halindeyken Çarıklı yolunda 
terliği gördüm. Terliğin göçe
belere ait olduğunu 
düşünerek bakmadım. 
Dönüşte terlik yine yolun or
tasındayız. Terlik köyden 2,5 
kilometre uzaktaydı. Ben ter
liği arabaya koydum. Köye 
geldiğimde bir kargaşa vardı, 
bu kargaşada terliği söyle
meyi unuttum" dedi. 

 
AMAÇ HEDEF ŞAŞIRTMAK 

MI? 
Narin'in ailesi bulunan ter

liğin kızlarına ait olmadığını 
söyledi. Aramaların 7 
gününde bu kez başka bir 
çocuk terliği bulundu. 

28 Ağustos'da Ertutmaz 
deresinde iş makinelerinin 
yardımıyla arama çalışmaları 
sürerken ortaya çıkan terlik 

teki de Narin'e ait değildi. 
Sağa sola bırakılan terlikler 

Narin bulunmaması için kuru
lan bir tuzaktı. Narin kay
bolduğu gün kursa gittiğinde 
ayağında kırmızı terlikleri 
vardı. 

Çocuğun cansız bedenini 
dereye gizlediğini itiraf eden 
Nevzat Bahtiyar'ın ifadesine 
göre terlikler Salim Güran'ın 

arabasındaydı. 
Bahtiyar, ifadesinde "Narin 

battaniyeye sarılı sağ ön 
koltukta olan cesedini Salim 
Güran'la birlikte aracımın 
arka koltuğuna paspasların 
üzerine bıraktık. Narin'in ter
liklerini sağ ön koltuğun pas
paslarının üzerinden alarak 
aracımın içiğe koydum" dedi. 

 

50'DEN FAZLA SAHTE 
ARAMA YAPILDI 

Aramalar sürerken Narin'in 
birçok akrabası telefonların
dan SIM kartlarını çıkarıp 
112'ye sahte ihbarlar yaptı. 
Narin'in cansız bedeninin 
farklı noktalarda görüldüğüne 
dair bu şekilde 50'den fazla 
telefon açıldı.

Narin'in akrabaları 50'den fazla sahte ihbar yapmış: 
Cesedi bulunmasın diye her yolu denemişler
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Gül simsiyah, gözyaşları kırmızı, renkleri 
değiştirdiler yine! 

Hangi suçtan dolayı kıydılar ona! 
Gök ağladı, toprak yandı… 
Bir çuvalın içine sığdırıp küçücük bedeni dereye at

tılar. 
Narin, vahşi şekilde katledildi. 
Günler boyunca aradılar, katilleri bizzat arama 

çalışmalarına katıldı. 
Diyarbakır'da 

kaybolduktan 
19 gün sonra 
evine 3 kilome
tre uzaklıktaki 
derede cansız 
bedeni bulundu. 
Gözyaşlarıyla 
toprağa ver
ilirken herkesi 
derinden sarsan 
itiraflar sonrası 
tüm gözler, ail
eye çevrildi. Ar
alarında anne, 
baba ve 
ağabeyin de 
olduğu 25 kişi gözaltına alındı. 

Narin Güran'ın annesi, abisi ve amcasının da 
olduğu 10 kişi tutuklandı. 

 
Bir yürek yakan haber de Malkara’dan geldi. 
 
Henüz 2 yaşındaydı Sıla bebek… 
Süt kokuyordu… 
İlk gülüşlerini kabusa çevirdiler… 
İnsan denilen varlığın kirli yüzünü gördü! 
Yalnızlığın çığlıkları gökyüzünü inletti. 
Minicik elleri engelleyemedi kötülüğü! 
Şiddet ve istismara uğradı sonra da entübe edildi.  
  
 
Malkara’da Bakiye Yeniçeri, kızı Sıla’nın bıraktığı 

komşuda TV ünitesinden düşerek yaralandığını iddia 
ederek hastaneye götürdü. Baygın Sıla’nın beyin 
kanaması geçirdiği, fiziksel şiddet ve cinsel istismara 
uğradığı belirlendi. Başlatılan soruşturmada anne 
Yeniçeri, Sıla’nın babası Sanlı Ö., komşu Kani A ve 
komşunun 13 ve 14 yaşındaki iki çocuğu tutuklandı. 

 
Tekirdağ Barosu Başkanı Egemen Gürcün, Mil

liyet’e “Annenin delilleri karartması ve gizlemesi söz 
konusu. Annenin tutuklanmasının gerekçesi buydu. 
Çünkü anne cinsel istismar vakasına karşı bunu anla
masına rağmen elde ettiği delilleri ve bulguları adli 
makamlarla paylaşmayarak delilleri gizlemiş” dedi. 

 
Hastalıklı ruhlar, zihniyetlerini sapıklık bürümüş, 

haysiyet yoksunları 
çocuklara tecavüz, cinayet, kadına şiddet, hayvan

lara zülüm gibi fiiller ile karşımıza çıkıyor. 
 
Her seferinde idam cezası gündeme geliyor. Sonra 

unutulup gidiyor. Şahsımın endişesi odur ki yine aynı 
şey olacak. 

 
Narin ve Sıla bebeğin ardından da idam konusu 

gündeme geldi. 
 
En azından çocuk cinayetlerinde idam gelsin de

niliyor. Sadece çocuk mu? Hayır? Kadın cinayet
lerinde de! Yolda rastgele uyuşturucu almış önüne 
geleni öldürüyor. Bunlar ne olacak? Kaç kişinin katili. 
Geniş kapsamlı düşünülmelidir. En azından ceza in
dirimi alıp cezaevinden çıkmamalı ömür boyu ceza
evinde kalmalıdır.  

 
Narin’den sonra herkes şu soruyu sordu; 
 
Katil ya da katiller hak ettiği cezayı alacak mı? 
 
Sıla bebeği o hale getirenler için de aynı soru 

geçerli! 
 
Narin ve Sıla’ın şu an aramızda olmamasının hiçbir 

gerekçesi olamaz. 
 
Ceza kanunu ve infaz yasasının görünen o ki bir 

caydırıcılığı bulunmuyor. 
 
Ceza kanununda ve İnfaz yasasında değişiklik ya

parak cezaların caydırıcılığı arttırılmalıdır. İktidar da 
muhalefet de buna mecburdur. 

 
Çerçevesi belirlenerek idam cezası yasalaştırıl

malıdır. 
 
Toplumda adalet duygusunun tesisi için artık bu 

yerine getirilmesi gereken bir gerçektir.  
 
Narinlere ve Sılalara üzülmek yeterli değildir. 
 
Yenileri olmasın diye caydırıcılık esastır.

Narin ve Sılalar 
için idam cezası 
gelmeli!

ARZU ERDOĞRAL

Fransa'nın eski başbakan
larından Dominique de 
Villepin, Gazze'de devam eden 
İsrail saldırılarına sessiz kalın
masına ve bu konunun Fransa 
medyasında neredeyse hiç yer 
bulamamasına sert eleştiril
erde bulundu. Villepin, Fransa 
Inter radyosuna verdiği bir rö
portajda, Gazze'deki durumun 
"en büyük tarihi skandallardan 
biri" olduğunu ifade ederek, bu 
meseleye gereken önemin ver
ilmediğini vurguladı. 

Villepin, gazetecinin 
"Hamas'ın Sağlık Bakanlığı ver
ilerine göre 40 bin kişinin 
öldüğü" ifadesine hızlıca tepki 
gösterdi. “Sürekli bunu duyuyo
rum... Bu sadece Hamas'ın 
Sağlık Bakanlığı'nın iddiası 
değil, muhtemelen daha fazla 
ölü var. Bu rakamları sanki uy
durulmuş gibi göstermeyin” 
dedi. Eski başbakan, Gazze'deki 
dehşetin her gün yaşandığını 
belirterek, insanların beden
lerinin, ruhlarının ve hayat
larının paramparça olduğunu 
söyledi. 

Eski Fransa Başbakanı De 
Villepin: İsrail, Gazze'nin İşgali 

İçin ÇalışıyorFransa eski 
Başbakanı Dominique de 
Villepin 

 
'HABER ALMAK İÇİN 

GOOGLE'A GİRMEK ZORUN
DAYIM' 

Villepin, İsrail’in Gazze’yi 
tekrar işgal etme girişiminde 
bulunduğunu ve Gazze’nin 
tamamen kuşatma altında 
olduğunu belirtti. Bu durumun, 
Batı Şeria'nın da parçalan
masına yol açacak bir “basınç 
kazanı” yarattığını ifade etti. 
Gazze'de yaşananların "tarihin 
en büyük skandallarından biri" 
olduğunu ve medyada yeter
ince yer bulmadığını vurgu
layan Villepin, “Fransa’da haber 
almak için Google’a başvurmak 
zorunda kalıyorum” diyerek 
eleştirilerini sertleştirdi. 

Villepin, Batı’nın bu 
meselede "silahlanma ve 
ekonomik" alanlarda sahip 
olduğu etkiyi kullanmadığını 
söyledi. “İsrail’in bu savaşı so
nuna kadar sürdürmesine mi 
izin vereceğiz? Ama sonu ne?” 
diyerek, Batı’nın pasif tavrını 
eleştirdi. Savaşın sivil halkı 

hedef aldığını ve İsrail’in 
savaşının diğerlerinden farklı 
olduğunu belirtti. 

 
'İSRAİL GAZZE'Yİ CEHEN

NEME ÇEVİRDİ' 
De Villepin, bu durumun 

köklerinin uzun yıllar öncesine 
dayandığını vurgularken, 
2006'dan bu yana Gazze'nin bir 
"açık hava hapishanesi" haline 
geldiğini ve burada yaşanan
ların, bölgeyi adeta cehenneme 
çevirdiğini söyledi. İsrail’in 

güvenliğinin ancak bağımsız 

bir Filistin devleti ile sağlan

abileceğini savunan Villepin, bu 

durumun sürdürülemez 

olduğunu belirtti.

Fransa eski Başbakanı Dominique de Villepin, Gazze'de devam eden insanlık krizine ve Fransa hükümetinin ve Fran-
sız medyasının sessizliğine sert tepki gösterdi. Villepin, “40 bin ölü var ve bu uydurma bir rakam değil. Haber almak 
için Google'a başvurmak zorunda kalıyorum, bu büyük bir skandal” sözleriyle Gazze'deki trajediye dikkat çekti.

Biden: "Bu savaştan Putin galip çıkmayacak, Ukrayna galip çıkacak" 

40 bin kişi öldü 
ve medya sessiz

ABD Başkanı Biden, İngiltere 
Başbakanı Starmer'i Beyaz Saray'da 
kabul ederken, ikili RusyaUkrayna 
savaşı, Orta Doğu'daki durum ve 
HintPasifik bölgesindeki meseleler 
ekseninde bir araya geldi. 

 
ABD'nin Ukrayna'ya ağladığı uzun 

menzilli füzelerin Rusya topraklarını 
kısıtlayan sınırlamaların kaldırılıp 
kaldırılmayacağına ilişkin tartış
maların gölgesinde gerçekleştirilen 
görüşmede iki lider, Ukrayna'ya tam 
destek verirken Moskova'ya da göz
dağı verdi. 

 

Görüşme öncesinde basına kısa bir 
açıklama yapan Biden, "Ukrayna ken
disini Rusya'nın saldırganlığına karşı 
korumaya çalışırken ABD de İngiltere 
ile birlikte Ukrayna'ya destek verdi." 
diyen Biden, "Şurası açık ki bu savaş
tan Putin galip çıkmayacak, Ukrayna 
galip çıkacak." değerlendirmesini 
yaptı. 

Putin'in "ABD ile Rusya arasındaki 
olası bir doğrudan çatışma ihtima
line" ilişkin sözlerine tepkisi sorulan 
Biden, "Vladimir Putin hakkında fazla 
düşünmüyorum." cevabını verdi. 

 
İsrail'in Gazze'deki saldırıları sür

erken olası bir ateşkes sürecini de 
görüşeceklerini söyleyen ABD 
Başkanı, "Orta Doğu'da Hamas'ın 
elindeki esirlerin serbest bırakılması, 
acil bir ateşkesin sağlanması ve 
Gazze'ye insani yardımların artırıl
masını sağlayacak bir anlaşma ile il
gili çalışmalarımızı da ele alacağız." 
şeklinde konuştu. 

 
HintPasifik bölgesindeki son du

rumu da görüşeceklerini kaydeden 
Biden, isim vermeden Çin'in 
bölgedeki faaliyetlerine karşı mütte
fikleriyle birlikte işbirliği halinde 
oldukları mesajını verdi.

ABD'deki Türk sivil toplum 
kuruluşundan Eygi'nin 
öldürülmesi hakkında 

"tam soruşturma" çağrısı 

İsrail saldırısı altındaki Gazze'de Filistinli 
gruplar arasında "üçlü toplantı" yapıldı 

TASC tarafından yapılan yazılı açıklamada, 
barışçıl bir gösteri sırasında Eygi'nin İsrail güç
leri tarafından öldürülmesinden dolayı "derin 
üzüntü" duydukları belirtildi. 

Açıklamada, "ABD hükümetine, onun 
ölümünün şartları üzerine acil şekilde şeffaf, 
adil ve tam bir soruşturma başlatılması 
çağrısında bulunuyoruz. İçeride ve dışarıda, 
vatandaşlarını korumak ABD hükümetinin 
vazifesidir. Ayşenur'un ailesi, arkadaşları ve 
toplum, bu anlamsız eylem hakkında cevap 
alma ve hesap verilebilirliği hakketmektedir." 
ifadeleri kullanıldı. 

Eygi'nin adalet ve insan haklarının yorulmaz 
bir savunucusu olduğuna işaret edilen açıkla
mada, Orta Doğu'da İsrail ile Filistin arasında 
barış ve birçok genç hayata mal olan korkunç 
savaşın sona ermesi için dua edildiği 
kaydedildi. 

TürkAmerikan vatandaşı 26 yaşındaki 
Ayşenur Ezgi Eygi, 6 Eylül'de işgal altındaki 
Batı Şeria'nın Nablus kentine bağlı Beyta 
beldesinde düzenlenen işgal karşıtı barışçıl 
gösteride İsrail keskin nişancısı tarafından 
açılan ateş sonucu başından vurularak hayatını 
kaybetmişti.

Hamas hareketi ve Filistin Kurtu
luş Örgütü'nün (FKÖ) iki fraksiy
onu, "Gazze Şeridi'ndeki savaşın 
sona ermesinin ertesi günüyle ilgili 
kararın, Filistin halkı ve onun 
ulusal güçleri tarafından verile
ceğini ve bu hakkın sadece Fil
istinlilere ait olacağını" duyurdu. 

 
Hamas'ın Telegram platfor

mundaki hesabından yayımlanan 
açıklamaya göre, FKÖ'nün fraksiy
onları olan "Arap Kurtuluş Cephesi" 
ve "Filistin Kurtuluş Cephesi" ile 
"Gazze Şeridi'nde önemli bir üçlü 
toplantı" yapıldı. 

 
Toplantıdan sonra yapılan ortak 

açıklamada, "toplantının siyonist iş
galin Filistin halkına, davasına ve 
Filistin kimliğine karşı yürüttüğü 
soykırım savaşının gölgesinde" 
gerçekleştiği ifade edildi. 

 
Açıklamada, "Toplantıda, Filistin 

halkının kendi kaderini tayin etme, 
özgür ve bağımsız iradesiyle seçim 
yapma hakkının tartışmasız bir hak 
olduğu ve savaşın ertesi günü ne 
olacağına Filistin halkının ve onun 
ulusal güçlerinin karar vereceği ve 
bu hakkın tamamen Filistin'e ait 
olacağı vurgulandı." denildi. 

 
FKÖ'nün yeniden itibarının 

sağlanması ve Filistinlileri bir araya 
toplaması amacıyla kurumlarının 
etkinleştirilmesi için çalışılması 
çağrısı yapılan açıklamada, 
FKÖ'nün, Filistin halkına liderlik 
etme ve onların özgürlük, bağımsı
zlık ve devlet kurma umutlarını ve 
isteklerini gerçekleştirmedeki 
doğal rolüne geri dönmesi istendi. 

 
Ortak açıklamada ayrıca 

"Pekin'deki ulusal uzlaşma anlaş
masının ve önceki anlaşmaların 
uygulanması için derhal harekete 
geçilmesi" çağrısında bulunuldu. 

 
Açıklamada, "Filistin halkının 

talepleri gerçekleşerek İsrail 
Gazze'den tamamen çekilinceye, 
abluka kırılarak, yeniden inşa 
süreci ve ciddi esir takası anlaşması 
sağlanana kadar İsrail'le anlaşma 
yok." ifadesine yer verildi. 

 
"Filistin halkının her şekilde iş

gale direnme hakkı tartışılamaz ve 
taviz verilemez meşru bir haktır." 
denilen açıklamada, Filistin halkına 
yönelik saldırı ve soykırım 
savaşıyla mücadelede Kudüs, Batı 
Şeria ve işgal altındaki bölgeler 

başta olmak üzere Filistin halkının 
bulundukları her yerde tüm güç
lerini harekete geçirmesi ve sefer
ber etmesi" istendi. 

 
"Pekin Diyaloğu" imzalanmıştı 
Çin, 21 ve 22 Temmuz'da Fetih 

Hareketi ile Hamas başta olmak 
üzere Filistinli grupların katıldığı 
"kapsamlı bir ulusal toplantıya" ev 
sahipliği yapmıştı. 

 
Filistinli 14 grubun üst düzey 

temsilcisi, 21 Temmuz'da başlayan 
uzlaşma görüşmeleri sonrası ar
alarındaki bölünmüşlüğe son ver
meyi ve birlik oluşturmayı 
amaçlayan "Pekin Diyaloğu"nu 
imzalamıştı.
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sAmsun'dA yaşayan Muham-med Enes Altungey, Küçük ve OrtaÖlçekli İşletmeleri Geliştirme veDestekleme İdaresi Başkanlığı (KOS-GEB) desteğiyle fındık işleme atölye-si kurarak ev kadınlarına istihdamalanı oluşturdu.İstanbul'da bir yayınevinde edi-törlük yapan ve asıl mesleği gıdakontrolörlüğü olan Muhammed EnesAltungey, Kovid-19 salgını sonrası2022'de memleketi Samsun'a döndü.Yayınevinde çalışırken KOSGEBdestekleri hakkında bilgi sahibi olanAltungey, ailesinin üretimini yaptığıfındığın değerini artırmak için KOS-GEB'den destek almaya karar verdi.KOSGEB'den aldığı hibeyle geçenyıl fındık işleme atölyesi kuran Al-tungey, fındığı kırıp kavurup, fındıkunu, fındık kreması, krokan gibi yanürünler yaparak satmaya başladı.Kurduğu atölyede ev kadınlarınaistihdam sağlayan, hem kendi üret-tikleri hem bölge çiftçisinden aldık-ları fındığı işleyerek değerini yüksel-ten Altungey, yurt dışına satış dayaptı.İşletme sahibi Altungey, AA mu-habirine, salgın sonrasında memle-ketine dönmek zorunda kaldığını an-lattı.Ailesinin fındık üretimi yaptığını,kendisinin de fındığı katma değerliürün haline getirmek için araştırmaiçine girdiğini söyleyen Altungey,şöyle devam etti:"KOSGEB desteğiyle geçen yıl fın-dık kırma ve işleme fabrikası açtık.Bu işe önce fındık kırma fabrikasıolarak başladık. Kendimize her yılhedefler belirledik. Hedeflerimizi birbir gerçekleştiriyoruz. Geçen yıl gün-lük 1 ton fındık kırma kapasitemizvarken bunu 2 tona çıkardık. KOS-GEB'ten destek ve danışmanlık hiz-meti aldık. Hibe desteği alarak faali-yetimizi gerçekleştirdik. Fabrikamız-daki makinelerimiz de tamamen mil-li ve yerlidir. Biz bu makinelerle kır-ma, kavurma gibi hizmetler veriyo-ruz."
İlk ihracat İran'aAltungey, kendi markaları ile Tür-kiye'nin dört bir yanına kargo ileürünlerini gönderdiklerine işaretederek, "Yurt dışına da ürünlerimizgidecek. Van'da bir firma vasıtasıyladolaylı olarak ilk ihracatımızı İran'ayaptık. Sezonluk olarak fabrikamız-da 6 ile 10 ev hanımına istihdam ka-pısı oluşturduk. Çevremizdeki ev ha-nımlarına burada iş veriyoruz. Hemonların ekonomik olarak aile ekono-misine destek olmasını sağlıyoruzhem de fabrikada bizim büyümemi-ze katkı sağlıyorlar." diye konuştu.Fındığın 10 farklı ürün olarak satı-şını yaparak katma değer oluşturduk-larını dile getiren Altungey, "Fındığın,kabuklu fındık, çiğ iç fındık, beyazla-tılmış fındık, çifte kavrulmuş fındık,fındık krokan, şekerli, şekersiz fındıkezmesi, fındık unu, kıyılmış tatlılıkfındık, fındık draje olarak satışını ya-pıyoruz. Nihai hedefimiz daha büyükentegre bir tesis kurmak. Hem Türki-ye'ye hem de dünyaya fındık ürünlerisatan bir firma haline gelmek istiyo-ruz." ifadesini kullandı.

Ailesinin ürettiği
fındığın değerini 

artırmak için 
işleme atölyesi 

kurdu

50 yıldır su ürünlerinin yetiştirilmesine
ve tarımsal sulamaya da katkı sunuyor

FırAt Nehri üzerinde 1965 yılın-da inşaatına başlanan ve toplam 8 üni-tesi ile 1339 MW kurulu güce sahiphidroelektrik santrali, enerji üretimine27 Ağustos 1974'te başladı.Resmi açılışı 9 Eylül 1974'te yapı-lan Keban Barajı ve HES geçen 50 yıl-lık işletme süresince 283 milyar kilo-vatsaat elektrik enerjisi üreterek ülkeekonomisine yaklaşık 744 milyar lira-lık katkı sağladı.Elektrik enerjisi üretiminin yanısıra Keban Baraj Gölü'nde bulunan111 ağ kafes işletmesinde yıllık 32 bin879 ton kapasitede alabalık ve somonyetiştiriciliğiyle 2023 yılında 61,4 mil-yon dolar ihracat gerçekleştirildi.Ayrıca ekonomik değeri yüksekolan su ürünlerinden sazan, Fırat tur-nası, şabut, siraz ve kerevit gibi türle-rin doğal olarak yetiştirildiği baraj gö-lünde yıllık ortalama 300 ton balık av-lanarak ekonomiye kazandırılıyor.

Alabalık işletmelerine ek olaraközel sektör tarafından birkaç yıl öncekurulan ve yıllık 950 ton kapasitedeyetiştiricilik yapan mersin balığı tesisiile havyar üretimine hazırlanan KebanBarajı, Elazığ merkez ve ilçelerinde bu-lunan toplam 30 bin 413 hektar tarım-sal alanın sulanmasına da hizmet ede-rek ülke ekonomisine güç veriyor.125 kilometre uzunluğu ve 680 ki-lometrekare yüzey alanı ile Türki-ye'nin 3'üncü büyük gölü ve AtatürkBarajı'ndan sonra 2'nci büyük sunigölü olan Keban Baraj Gölü, Türki-ye'nin ilk yüzer güneş enerjisi santrali-ne (GES) de ev sahipliği yapıyor.DSİ Bölge Müdürlüğü tarafındanFatmalı köyü Beşevler mezrası mevki-sinde kurulan 1 megavatlık KuzovaYüzer Güneş Enerjisi Santrali ile yıllık1 milyon 806 bin kilovatsaat enerjielde edilmesi hedefleniyor.
"Barajımızın 50'inci yılını dol-

durmasının gururunu yaşıyoruz"Elazığı Valisi Numan Hatipoğlu, AAmuhabirine, Keban Barajı ve HES'in1974 yılında hizmete açılmış ülkeningurur abidesi yatırımlardan biri oldu-ğunu belirterek, Yukarı Fırat Havza-sı'nda yer alan barajın ülkenin kendimühendis gücüyle yaptığı harikuladeeserlerinden biri olarak çok uzun yıl-lar en büyük baraj gölü olma özelliğinitaşıdığını söyledi.Keban Barajı ve HES'in kurulduğugünden bugüne kadar yaklaşık 283milyar kilovatsaatlik elektrik enerjisikatkısıyla ülke ekonomisine güç verdi-ğini ifade eden Hatipoğlu, "Enerji ala-nında ilk kurulduğu dönemde ülkemizelektriğinin yüzde 20 ihtiyacını karşı-layan barajımızın 50'inci yılını doldur-masının gururunu yaşıyoruz." ifadesinikullandı.Hatipoğlu, Enerji ve Tabii Kaynak-lar Bakanlığının desteğiyle Elektrik

Üretim Anonim Şirketi (EÜAŞ) ve TÜ-BİTAK MAM Enerji Enstitüsü tarafın-dan HES'te 2019'da rehabilitasyonprojesi başlatıldığını, yerli ve milli im-kanlarla yürütülen rehabilitasyon pro-jesiyle ünitelerin veriminin yaklaşıkyüzde 20 artırıldığını, bu sayede 130milyon lira tasarruf sağlandığını vur-guladı.Keban Barajı'nın enerji üretimininyanı sıra su ürünleri üretimi ve tarım-sal sulamada kullanılmasıyla da ülkeve bölge halkına ekonomik güç sağla-dığını belirten Hatipoğlu, şöyle konuş-tu: "Keban Barajı aynı zamanda ülke-mizde su kaynaklarının etkin ve ve-rimli kullanılması anlamında büyükbir önem taşımaktadır. Yukarı FıratHavzası'nda bölge halkının tarımsalsulama ve balıkçılıkla ilgili olarak pekçok faaliyette bulunmasına olanak sağ-lamıştır."

Keban Barajı ve Hidroelektrik Santralı (HES) yarım asırdır elektrik enerjisi üretimi-nin yanı sıra su ürünlerinin yetiştirilmesine ve tarımsal sulamaya da katkı sunuyor.

Amasya'da yaylacıların 
dönüş yolculuğu başladı

Şehirleri gezen "Örümcek
Adam" Balıkesir'e geldi

"Örümcek Adam" kostümüyle81 ili gezmek için yola çıkan AyazKoç, 41'inci durağı olan Balıke-sir'de vatandaşlarla bir araya geldi.Kahramanmaraş merkezli 6 Şu-bat 2023'teki depremlerin ardın-dan Örümcek Adam kostümü giyipdeprem bölgesine giderek deprem-zede çocuklarla buluşan Koç, sosyalmedyada yayınladığı videolarla ün-lenmesinin ardından şehirleri gez-meye başladı.Türkiye turu kapsamında Balı-kesir'e gelen Koç, sokaklarda ço-cuklarla oynadı, esnaf ve vatandaş-larla sohbet etti. Koç daha sonraBalıkesir köftesi pişirdi ve kentinünlü tatlısı höşmerimin tadına bak-tı. Ayaz Koç gazetecilere, BalıkesirBüyükşehir Belediye Başkanı Ah-met Akın'ın destekleriyle şehirde

vatandaşlarla bir araya geldiğinisöyledi.Deprem bölgesine, annesi ve ba-basına aldırdığı Örümcek Adamkostümüyle gittiğini belirten Koç,"Hatay, Malatya, Gaziantep ve Di-yarbakır'da çadır kentlerde kaldım.Annesini babasını kaybeden çocuk-larla programlar hazırlayıp oyunlaroynattım. Deprem bölgesinde yaşa-dığım duygular sonrası Türkiye'yigezme kararı aldım. Türkiye'yi ge-zerken güzel yerleri sosyal medyahesabımdan paylaşıyorum. Okulla-ra gidiyorum, yöresel lezzetleri ta-dıyorum ve tarihi yerleri anlatıyo-rum." diye konuştu.Koç, 375 gündür ülkeyi gezdiği-ni, Balıkesir'de 4-5 gün kaldıktansonra Aydın'a geçeceğini sözlerineekledi.

AmAsyA'nın Suluova ilçesindeyaz aylarını hayvanlarını götürdük-leri yüksek ve serin yaylalarda geçi-ren çobanlar, havaların soğumayabaşlamasıyla köylerine dönmeyebaşladı.Yaz aylarında, koyunlarını otlat-mak amacıyla Samsun'un Tekkeköyilçesinden Amasya'nın Suluova ilçe-sinin Akdağ Ovacık Yaylası'na götü-ren çobanlar, hava sıcaklıklarınındüşmeye başlamasıyla dönüşe geç-ti. Babası Ali Şeker ile küçüklüğün-den bu yana çobanlık yapan 31 ya-şındaki Rıdvan Şeker, AA muhabiri-ne, koyunlarıyla her yıl ilkbahar ay-larında köylerinden yaklaşık 120kilometre uzaklıktaki Akdağ Ovacıkve Su Gözü yaylalarına çıktıklarınısöyledi. Geçim kaynaklarının hay-vancılık olduğunu belirten Şeker,

"Mayıs ayında yaylaya çıktık. Eylülayı ile geri dönüyoruz. Seneye deyazın yaylaya çıkıp koyunları otlata-cağız aynı şekilde. Geliş ve dönüşyolunda geceleri dışarıda kalıyoruz.Koyunu yayıyoruz araziye, ağıl yokçünkü. Bir haftada gidiyoruz." ifade-lerini kullandı.İşlerinin zor olduğunu dile geti-ren Şeker, "Yağmur çamur, hiç sos-yal hayat yok. Yaylada, obada, kış-lıklarda geçiyor günümüz. Memnu-num Allah'a şükür, ailemin geçiminisağlıyorum." dedi.Ailesinin dededen beri koyuncu-luk yaptığını vurgulayan Şeker,"100 yıldır koyunculuk yapıyoruz,mesleğimizden memnunuz. 38kuzu, 120 koyunumuz var. Dişileriayırıyoruz, erkekleri satıyoruz. Dişi-ler damızlık oluyor." diye konuştu.
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İlçeye bağlı Beşpınar köyündeatıl durumdaki ilkokul binası, Cum-huriyet'in ilk yıllarında bölgeye yö-nelik hazırlanan okul projeleri kap-samında 1925'te yaptırıldı.Babası gibi okulun mezunların-dan olan iş insanı Kenan Yavuz,köyde birçok kişinin çocukluk anı-larına şahitlik eden ancak uzun za-mandır atıl haldeki okulun yaşatıl-ması amacıyla çalışma yapmayakarar verdi.Bu doğrultuda Kenan YavuzKültür Vakfınca geçen yıl başlatılanrestorasyon çalışmalarıyla taş du-varları ortaya çıkarılan okul binası-nın çatısı, pencereleri ve kapılarıtarihi dokusuna uygun şekilde ye-niden yapıldı.İçerisi geçmişte kullanılmış eş-

yalarla süslenip köy odası şeklindetasarlanacak bina başta kadınlarolmak üzere köy sakinleri için sos-yal tesise dönüştürülecek.
"Bu güzelliği yaşatmanın gu-

rurunu yaşıyoruz"Beşpınar köyündeki Kenan Ya-vuz Etnografya Müzesi'nin de ku-rucusu olan Kenan Yavuz, AA mu-habirine, okul binasının Cumhuri-yet'in ilk yıllarında köylerde başla-

tılan eğitim seferberliğinin ilk ör-neklerinden olduğunu söyledi.Yaklaşık 100 yıllık tarihe sahipbinanın, tarihi kimliğiyle eğitimeverilen önemi gösteren özgün biryapı olduğuna dikkati çeken Yavuz,"Kenan Yavuz Kültür Vakfı olarakbinanın restorasyonunu gerçekleş-tirdik ve müzemizin kurulu olduğuBeşpınar köyümüzde sosyal tesisolarak kullanıma açacağız. Köyü-müze başka bir okul yapıldığı içingeçmişte de sosyal tesis olarak kul-lanılmıştı ancak tarihi kimliği ha-sar görmüştü. Tekrar özgün halineçevirerek bu güzelliği yaşatmanıngururunu yaşıyoruz." diye konuştu.
"Öğretmenlerimiz köylüleri-

mizle bizlerle iç içe yaşardı"Yavuz, binanın kendisi başta ol-mak üzere köydeki birçok kişininçocukluk anılarına şahitlik ettiğinibelirterek, sözlerini şöyle sürdür-dü:"Babam bu okuldan 1944 yılın-da mezun oldu. Ben 1970'te mezunoldum. Bir sınıfta 50 kişi okurduk.Öğretmenlerimizin inanılmaz di-siplini altında bu okuldan çok ba-şarılı öğrenciler, iş insanları, büro-

kratlar çıktı. Çok güzel, köklü bireğitim sistemi vardı ve öğretmen-lerimiz köylülerimizle bizlerle içiçe yaşardı. Çocukları aileleriylebirlikte yaşardı, köyde kalırlardı.Kışın sıfırın altında 20 derecede,kar altında geceleri dolaşarak öğ-rencilerin ödevlerini yapıp yapma-dıklarını kontrol ederlerdi. Doğru-su eski günleri özlüyoruz."Burada okurken çocukluk ha-yallerinden birinin başarılı olupköyüne dönerek bir şeyler yapmakolduğunu dile getiren Yavuz, şunla-rı kaydetti:"Bir geri dönüş vurgusu vardıbenim hayallerimde. Sonuçta daburaya dünya çapında bir müzekurduk. Köyümüze bugün yurt içive yurt dışından yıllık 50 bin ziya-retçi geliyor. Çok önemli kültür vesanat merkezi olduk. Dünyanın hertarafından müzemizle işbirliği yap-mak isteyen sanatçılarla müzelerlekarşı karşıyayız. Bu inanılmaz birgurur vesilesi. Anadolu'nun herköyü ayrı güzelliğe, ayrı kültürelzenginliğe sahip. Bu zenginlikleri-mizi daha fazla görünür kılmamızgerekiyor."
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İman Tahsin'in yönettiği, gerilimve fantastik türündeki "İzliyorlar"filminin galası, Kanyon AVM'de ya-pıldı.Yapımcılığını Halakoei Film adınaBarış Kaya'nın üstlendiği filmin baş-rollerini Mehmet Polat, Gökçe Özyolve Ekim Mağden paylaşıyor.Yapımcı, yönetmen ve oyuncular,filme ilişkin basın mensuplarıyla biraraya gelerek, merak edilenleri ya-nıtladı.Kaya, ekibin büyük bir heyecanlaçekimlere başladığını belirterek,"Doğru bir yönetim ve planlama sa-yesinde tüm zorlukları aştık. Bir ya-pımcı için her an güzeldir ve ilginçtir.Tüm ekip büyük bir özveriyle çalıştı.Ben de elimden gelen desteği suna-rak bu filmin oluşmasına katkı ver-dim. Emeği geçenlere teşekkür edi-yorum." ifadelerini kullandı.Kaya, Türk sinemasının güçlü vebaşarılı bir geleneğe sahip olduğunudile getirerek şunları aktardı:"İran ve Türk sinemasının birlik-teliği, ülke film endüstrisinde büyükbir fark oluşturabilir. İranlı yönet-menlerin bakış açısı ve tarzı, Türksanatçılarla birleştiğinde başarılı biryapı ortaya çıkıyor. Ben de her ikiekibi destekleyerek ve farklı işler or-taya koyarak, bu birlikteliğin içindeyer aldığım için mutluyum."
"Bir mesajı olan filmler ortaya

koymaya çalışıyorum"Yönetmen İman Tahsin de kendi-siyle benzer kaygıları taşıyan BarışKaya'nın desteğiyle filmin hayat bul-duğunu vurgulayarak, "Sinemada,bir mesajı, düşüncesi olan filmler or-taya koymaya ve bu çizgide ilerleme-ye çalışıyorum. 'İzliyorlar', bu anlam-da bir ürün ortaya koyduğumuz ilkgirişimimiz. Filmin, ticari ve sanatsalsinema arasındaki boşluğu dolduranbir yapım olduğunu düşünüyorum.'İzliyorlar'ın, entelektüel açıdan isesürekli eski klişeleri tekrarlayan si-nemanın ana gövdesinden bağımsızbir yapım olduğu söylenebilir. Doğalolarak, bu yol fazlasıyla zor ve çetin-di. Yapımcımız Barış Bey'in desteğive güvencesi olmasaydı, bu yapımınortaya çıkması imkansızdı." dedi.

“İzliyorlar” 
filminin 

galası yapıldı

Kahramanmaraş'ın Türkoğluilçesindeki Domuztepe Höyüğü'ndeyürütülen kazı çalışmalarının bu yılki kısmı tamamlandı.Kültür ve Turizm Bakanlığı koor-dinasyonunda, Hacettepe Üniversite-si Edebiyat Fakültesi Arkeoloji Bölü-mü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Halil Te-kin başkanlığında yürütülen çalış-malar kapsamında önemli eserlereulaşıldı.Doç. Dr. Halil Tekin, kazı çalışmadeğerlendirme toplantısında yaptığıkonuşmada, bu yıl ki çalışmalarda si-lolar, mühürler, çocuk mezarları vegümüşten yapılmış halka ortaya çı-kardıklarını belirtti.
7 bin 600 yıllık gümüş halkaTekin, 2024 yılı kazılarında çıka-rılan buluntular arasında en dikkatçekici eserlerden birinin gümüş hal-ka olduğuna işaret ederek şöyle ko-nuştu:"Çünkü dünya metalurji tarihindeönemli bir keşif olarak karşımızaçıktı. Gümüşten yapılmış küçük birhalka. Bir çubuğun halka haline geti-rilmiş olması. Gümüşün arkeolojide-ki varlığını günümüzden 5500 yılöncesine kadar bilmiyorduk. HemAnadolu'da hem İran'daki bulgularbize bunu gösteriyor. Domuztepe'debiz bunu 7 bin 600 yıl yani 2 bin yıldaha önce başladığını görüyoruz.Dünya metalürji tarihinde önemli birkeşif olarak bizi en çok heyecanlan-dıran buluntu olarak karşımıza çık-tı." Gümüş halkanın günümüzden 7bin 600 yıl öncesine ait olduğunuvurgulayan Tekin, "Muhtemelen bubir bebeğin bileğine takılmış olma-lıydı. Bunların analizleri yapılacak veçok daha değişik sonuçlara da ulaşa-cağımızı umut ediyorum." diye ko-nuştu.

Domuztepe 
Höyüğü'nde 

2024 kazıları 
tamamlandı

Bayburt'un Demir-özü ilçesinde yaşa-yan iş insanı KenanYavuz, babası vekendisinin de öğre-nim gördüğü 99 yıl-lık ilkokul binasınısosyal tesis olarakhizmet vermek üze-re restore ettirdi.

Çocukluk anılarının 
geçtiği tarihi okul 

binasını restore ettirdi

Altın Portakal'da yarışma
dışı gösterimlerde 

sinemaseverlerle 
buluşacak filmler belirlendi

uluSlararaSı Antalya Altın Porta-kal Film Festivali'nde, yarışma dışı göste-rimlerde sinemaseverlerle buluşacakfilmler belirlendi.Festivalin basın bürosundan yapılanaçıklamaya göre, Antalya Büyükşehir Be-lediyesi ev sahipliğinde 5-12 Ekim'de dü-zenlenecek festival, sinemanın tüm renk-lerini kuşatan bir programla izleyicilerlebuluşacak. Bu kapsamda dünyanın say-gın festivallerinde yer alan ve yankı uyan-dıran filmlerin gösterimi yapılacak. Yarış-ma dışı seçkide, Jannis Alexander Kie-fer'in yönettiği "Başka Bir Alman TankıHikayesi", Mike Leigh'in "Acı Gerçekler",Paolo Sorrentino'nun "Parthenope", Va-hid Vakilifar'ın "Gergedanlar Orta Do-ğu'yu Fethetti", Koen Mortier'in "Porsuk",Coralie Fargeat'ın "Cevher" ve Greg Kwe-dar'in "Sing Sing" filmleri sinemasever-lerle buluşacak.Özel gösterimde ise Emmanuelle Ni-cot'un yönettiği "Dalva", Francis FordCoppola'nın "Megalopolis" ve Ayşe Po-lat'ın "Kör Noktada" filmleri yer alacak."Sınırlardan Sınırsızlığa: Ufkun Öte-sinde" seçkisinde de Giovanni Lorus-so'nun "Tüm Sonların Şarkısı", AbbasAmini'nin "Sonsuz Sınırlar", Dmytro Moi-seiev'in "Boz Arılar", Ali Kerem Güler-men'in "Yakamoz", Omar Elemawi'nin"Sesimi Duyan Var Mı?", Agnieszka Hol-land'ın "Yeşil Hudut" ve Hany Abu-As-sad'ın "Omar" filmlerinin gösterimi yapı-lacak.

Sultan II. Abdülhamit'in fer-manıyla 1910 yılında kurulan, yö-rede "Pavli" olarak anılan Pehli-vanköy Panayırı 15 Eylül Pazar gü-nüne kadar açık kalacak.Trakya'da "Pavli" olarak bilinenasırlık Pehlivanköy Panayırı114'üncü kez kuruldu.Sultan II. Abdülhamit'in ferma-nıyla ilk kez 1910 yılında kuruldu-ğu belirtilen panayır, Zübeyde Ha-nım Meydanı'nda törenle başladı.Saygı duruşunda bulunulmasıve İstiklal Marşı'nın okunmasınınardından mehter takımı ve bandoekipleri gösteri sundu.Kırklareli Valisi Birol Ekici, bu-rada yaptığı konuşmada, panayır-lara sahip çıkılması gerektiğinisöyledi.Pavli Panayırı'nın yöre insanla-rını en az Kırkpınar Yağlı Güreşlerikadar heyecanlandırdığını ifadeeden Ekici, panayırın bölgede "Po-mak Bayramı" olarak da anıldığınıkaydetti. Ekici, bir asırdan fazlasüredir gerçekleştirilen panayırınuluslararası boyuta taşınması içingayret göstereceklerini, Balkan-lar'daki diğer ülkelerin de panayı-ra dahil edilmesi gerektiğini bil-dirdi.  AK Parti Kırklareli Milletve-kili Ahmet Gökhan Sarıçam ise pa-nayırın yöre halkının kaynaşması,yıl boyunca ürettikleri ürünleri sa-

tabilmeleri açısından önemli oldu-ğunu kaydetti.Pehlivanköy Belediye BaşkanıGündüz Hoşgör de panayıra katı-lanlara teşekkür etti.Konuşmaların ardından halkoyunları ekipleri gösteri sundu.Ekici ve beraberindekiler dahasonra panayırın açılış kurdelesinikeserek stantları gezdi.Pehlivanköy Panayırı 15 EylülPazar gününe kadar açık kalacak.
Pavli Panayırı

Panayır, Ergene Nehri kenarın-da kuruluyor.Tezgahlar, açık hava lokantalarıile lunaparkın bulunduğu organi-zasyonda, yöre halkı yıl boyuncahazırladığı yöresel yiyecekler vegiyim eşyalarını satışa sunuyor.Yöre sakinleri konaklamalarınıtraktör römorklarında yapıyor. Roman vatandaşlar ise kendile-rine has eğlence anlayışlarıyla pa-nayırın eğlence ayağını diri tutu-yor.

Trakya'nın asırlık eğlencesi
"Pavli Panayırı" başladı
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Eleştiri Nedir? 
Eleştiri, bir kişi, durum veya nesne 

hakkında değerlendirme yapma ve fikir 
beyan etme sürecidir. Bu, olumlu veya 
olumsuz olabilir ve genellikle bir şeyin 
güçlü ve zayıf yönlerini belirlemeyi 
amaçlar. Eleştiri, kişisel gelişim, iş perfor
mansı ve sanatsal değerlendirme gibi 
birçok alanda önemli bir rol oynar. 

 
Yıkıcı Eleştiri Nedir? 
Yıkıcı eleştiri, genellikle olumsuz ve 

zarar verici bir şekilde ifade edilen eleştiri 
türüdür. Bu tür eleştirinin özellikleri şun
lardır: 

 
Amaç ve Niyet: Yıkıcı eleştiri genellikle 

kişiyi küçük düşürmeyi veya aşağılamayı 
hedefler. Eleştirilen kişinin özgüvenini 
zedelemeye yönelik olabilir ve çoğunlukla 
öfke veya hayal kırıklığı gibi olumsuz 
duygulardan kaynaklanır. 

 
İfade Şekli ve Ton: Sert, agresif veya 

aşağılayıcı bir dil kullanılır. Genellikle 
kişisel saldırılar içerir ve ses tonu yüksek 
ve öfkeli olabilir. 

 
Odak Noktası: Geçmişteki hatalara ve 

başarısızlıklara odaklanır. Genellikle 
çözüm sunmaz, sadece problemi vurgular 
ve kişinin karakterine yönelik eleştiriler 
içerir. 

 
Etki ve Sonuçlar: Kişide savunma 

mekanizmalarını tetikler, özgüven kaybına 
ve motivasyon düşüklüğüne neden ola
bilir. İlişkilerde gerginlik ve çatışma 
yaratabilir. 

 
Geri Bildirim Süreci: Tek yönlü bir 

iletişim şeklidir ve eleştirilen kişinin 

görüşlerini dikkate almaz. Genellikle ani 
ve düşünülmeden yapılır. 

 
Yapıcı Eleştiri Nedir? 
Yapıcı eleştiri, kişinin gelişimini ve iy

ileşmesini amaçlayan olumlu bir eleştiri 
türüdür. Özellikleri şunlardır: 

 
Amaç ve Niyet: Kişinin gelişimini ve iy

ileşmesini amaçlar. Eleştirilen kişiye 
yardımcı olmayı ve desteklemeyi hedefler. 
Genellikle iyi niyet ve empati temeline 
dayanır. 

 
İfade Şekli ve Ton: Nazik, saygılı ve 

düşünceli bir dil kullanılır. Davranışlara 
odaklanır, kişiliğe değil. Ses tonu sakin ve 
destekleyicidir. 

 
Odak Noktası: Gelecekteki iy

ileştirmelere ve çözümlere odaklanır. Spe
sifik öneriler ve alternatifler sunar. 
Davranışlara ve eylemlere yönelik geri 
bildirim verir. 

 
Etki ve Sonuçlar: Kişiyi gelişime ve 

öğrenmeye teşvik eder. Özgüveni ve moti
vasyonu artırır. İlişkileri güçlendirir ve 
iletişimi iyileştirir. 

 
Geri Bildirim Süreci: Karşılıklı diyalog 

ve anlayışa dayanır. Eleştirilen kişinin 
bakış açısını anlamaya çalışır. 
Düşünülmüş ve planlanmış bir şekilde 
sunulur. 

 
Sonuç olarak; Eleştiri, doğru şekilde 

uygulandığında kişisel ve profesyonel 
gelişim için güçlü bir araç olabilir. Yıkıcı 
eleştiri, kısa vadede olumsuz duygular 
uyandırabilir ve uzun vadede ilişkilere 
zarar verebilir. Öte yandan, yapıcı eleştiri, 
kişisel gelişimi teşvik eder, iletişimi 
güçlendirir ve daha sağlıklı ilişkiler kurul
masına yardımcı olur. 

Etkili iletişim ve kişisel gelişim için, 
yıkıcı eleştiriden kaçınmak ve yapıcı 
eleştiri tekniklerini benimsemek önem
lidir. Bu, hem bireysel hem de toplumsal 
düzeyde daha olumlu ve üretken ilişkiler 

kurmamıza yardımcı olur. Eleştiri ya
parken veya alırken, bu farkları göz 
önünde bulundurmak ve yapıcı bir yak
laşım benimsemek, daha sağlıklı ve ver
imli etkileşimler sağlayacaktır. 

 
Şimdi "Yıkıcı Eleştiri ile Yapıcı Eleştiri 

Arasındaki Karşılaştırmalı Farklar Nel
erdir?" sorusunun cevabını detaylı göre
lim: 

 
Yıkıcı eleştiri ile yapıcı eleştiri arasın

daki farklar, iletişim ve kişisel gelişim 
açısından oldukça önemlidir. Yıkıcı ve 
yapıcı eleştiri türü arasındaki temel fark
ları ve etkilerini detaylı bir şekilde in
celeyelim; ona göre mesajlarımızı yazalım, 
konuşmalarımızı yapalım: 

 
*Yıkıcı Eleştiri ve Yapıcı Eleştiri Arasın

daki Farklar* 
 
*I. Amaç ve Niyet* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
 
    Genellikle kişiyi küçük düşürmeyi 

veya aşağılamayı hedefler 
   Eleştirilen kişinin özgüvenini zedele

meye yönelik olabilir 
  Çoğunlukla öfke veya hayal kırıklığı 

gibi olumsuz duygulardan kaynaklanır 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Kişinin gelişimini ve iyileşmesini 

amaçlar 
    Eleştirilen kişiye yardımcı olmayı ve 

desteklemeyi hedefler 
    Genellikle iyi niyet ve empati temeline 

dayanır 
 
*II. İfade Şekli ve Ton* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
 
    Sert, agresif veya aşağılayıcı bir dil 

kullanılır 
   Genellikle kişisel saldırılar içerir 
    Ses tonu yüksek ve öfkeli olabilir 

 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Nazik, saygılı ve düşünceli bir dil kul

lanılır 
    Davranışlara odaklanır, kişiliğe değil 
    Ses tonu sakin ve destekleyicidir 
 
*III. Odak Noktası* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
 
    Geçmişteki hatalara ve başarısızlık

lara odaklanır 
    Genellikle çözüm sunmaz, sadece 

problemi vurgular 
    Kişinin karakterine yönelik eleştiriler 

içerir 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Gelecekteki iyileştirmelere ve çözüm

lere odaklanır 
    Spesifik öneriler ve alternatifler sunar 
    Davranışlara ve eylemlere yönelik 

geri bildirim verir 
 
 
*IV. Etki ve Sonuçlar* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
 
    Kişide savunma mekanizmalarını 

tetikler 
    Özgüven kaybına ve motivasyon 

düşüklüğüne neden olabilir 
    İlişkilerde gerginlik ve çatışma yarata

bilir 
 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Kişiyi gelişime ve öğrenmeye teşvik 

eder 
    Özgüveni ve motivasyonu artırır 
    İlişkileri güçlendirir ve iletişimi iy

ileştirir 
 
 

*V. Geri Bildirim Süreci* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
   Tek yönlü bir iletişim şeklidir 
    Eleştirilen kişinin görüşlerini dikkate 

almaz 
    Genellikle ani ve düşünülmeden 

yapılır 
 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Karşılıklı diyalog ve anlayışa dayanır 
    Eleştirilen kişinin bakış açısını anla

maya çalışır 
    Düşünülmüş ve planlanmış bir şek

ilde sunulur 
 
*VI. Uzun Vadeli Etkiler* 
 
*Yıkıcı Eleştiri:* 
 
    Kişide korku ve kaygı yaratabilir 
    Yaratıcılığı ve risk alma cesaretini 

azaltabilir 
    İş yerinde veya kişisel ilişkilerde per

formans düşüklüğüne neden olabilir 
 
*Yapıcı Eleştiri:* 
 
    Kişisel ve profesyonel gelişimi destek

ler 
    Yaratıcılığı ve yenilikçi düşünceyi 

teşvik eder 
    İş yerinde ve kişisel ilişkilerde perfor

mansı artırır 
 
*Sonuç olarak, yapıcı eleştiri, kişisel 

gelişim ve sağlıklı iletişim için çok daha 
etkili bir yöntemdir. Yıkıcı eleştiriden 
kaçınmak ve yapıcı eleştiri tekniklerini 
öğrenmek, hem bireysel hem de toplum
sal düzeyde daha olumlu ve üretken ilişk
iler kurmamıza yardımcı olur. Bu nedenle, 
eleştiri yaparken veya alırken, bu farkları 
göz önünde bulundurmak ve yapıcı bir 
yaklaşım benimsemek önemlidir.*

Eleştiri, Yıkıcı Eleştiri 
ve Yapıcı Eleştiri: 
Kapsamlı Bir Bakış

PROF.DR.EKREM ÇULFA

'Ve seni ancak alemlere rahmet olarak 
gönderdik.' (Enbiya: 107.) 
İdrak etmekte olduğumuz Mevlidi Nebi 

vesilesiyle serimize ara vererek bu 
yazımızda Hz. Muhammed (s.a.v.) 
Efendimizin doğumunu gündem edeceğiz. 

 
Evet, bugün sadece arzı değil, topyekûn 

kainatı anlamlandıran yüce bir doğum 
gününü; alemlere rahmet olarak gönder
ilen iki cihan güneşi yüce Peygamberimiz 
Hz. Muhammed (s.a.v.) Efendimizin bu 
alemi teşrifini veya başka bir ifade ile 
nurun zulmeti boğuşunu gündem ede
ceğiz. 

 
Kainat çapındaki olaylar bir tasnife tabi 

tutulsa, önemi ve hasıl ettiği netice 
itibariyle hiç şüphesiz ki bu tasnifte ilk 
sırayı Hz. Muhammed (s.a.v.) Efendimizin 
doğumu hadisesi alır. 

 
Peki bu doğum neden bu kadar hayatî, 

bu kadar önemlidir? 
 
Çünkü bu doğumla bütün insanlık is

tikamet bulmuştur. İlim cehalete, hikmet 
hurafelere, adalet zulme galebe çalmıştır. 
Mazlumlar korunmuş, zalimlere dur den
miş, haksızlığın en büyüğü olan putperest
lik ve şirke en büyük darbe indirilmiştir. 

 
Her ne ki iyidir güzeldir; her ne ki haktır 

hakikattir; her ne ki hayat vericidir, insan
lığın faydasınadır; hepsi de o Resulün 
(s.a.v.) mübarek doğumuyla kemal mer
tebesini bulmuştur. 

 
Kıymetli okuyucularım, 
 
Allah Resulünün (s.a.v.) doğumunun 

derin anlamını daha iyi kavrayabilmek 
için, insanın manasına, şerefine ve 
yaradılış gayesine dikkat çekmek isterim. 

 
İnsan eşrefi mahlûkattır ve zübdeyi 

alemdir. Yani bütün mahlûkatın özeti ve 

en şereflisidir. Bu şerefi ona Allah ver
miştir. Elbette ki bu şeref ona bir sebep ve 
hikmete binaen verilmiştir. O sebep ve 
hikmet de onun ulvî yaratılış gayesidir. 

 
İnsanın gayesi Allah'ı bilmek, tanımak, 

ona itaat ve ibadet etmektir. Buna göre in
sana verilen şerefle ona yüklenen 
mükellefiyet birbiriyle orantılıdır. 

 
Bu büyük şeref ve mükellefiyet biz in

sanlara vahiy yoluyla, peygamberler 
aracılığıyla haber verilmiştir. Zaten 
peygamber, diğer adıyla nebî, 'haberci' de
mektir. Peygamberlerin ilki Hz. Âdem 
(a.s.) atamız, sonuncusu ise iki cihan 
serveri Hz. Muhammed Mustafa (s.a.v.) 
Efendimizdir. Arada geçen bütün peygam
berler hep tevhidi, imanı, hak ve adaleti 
anlatmışlardır. Peygamberliğin son halkası 
olarak Sevgili Peygamberimizin (s.a.v.) 
gelmesiyle Allah tarafından daha önceden 
hak olarak gönderilen kitapların hükmü 
de kaldırılmıştır ki, zaten bunların büyük 
bir kısmı insanların eliyle bozulmuş, tahrif 
edilmişti. 

 
Buna göre diyebiliriz ki, nübüvvetin son 

halkası olan Hz. Muhammed Efendimiz 
(s.a.v.) bütün peygamberleri temsilen hak 
ve hakikat timsalidir. 

 
Aynı şekilde onun getirmiş olduğu 

Kuran, her türlü tahrifattan uzak bir şek
ilde, bir noktası, bir virgülü bile 
değişmeyen tek hak kitap olarak 14 asır
dan beri insanlığı tenvir etmektedir. Ve 
kıyamete kadar da böyle devam edecektir. 

 
Bundan dolayı Allahu Teala Kuranı Ker

im'de 'Allah indinde tek din İslam'dır' diye 
haber vermiştir (Âli İmran: 19.) Ve bu 
hükmü tamamlayıcı mahiyette yine aynı 
surede 'Kim İslam'dan başka bir din 
ararsa o ondan asla kabul edilmeyecek ve 
o kişi ahirette hüsrana uğrayanlardan ola
caktır' buyurulmuştur. (Âli İmran: 85.) 

 
Buna göre dinden maksat, İslam'dır. 

Hak din İslam'dır. Gerçek din İslam'dır. Tek 
hidayet rehberi de Hz. Muhammed (s.a.v.) 
Efendimizdir. 

 
İslam'ın tek hak din olmasının bir net

icesi de, gereği gibi yaşandığında insanlığa 
vereceği huzur, sükûn ve saadettir. 
Çünkü İslam insanların hem dünya 
hem ahiret saadetlerini temin etmek
tedir. Âlemin imarı, insanın ve insan
lığın ihyası ancak İslam ile 
mümkündür. Bu hususiyetiyle İslam 
her türlü haksızlığa, zulme, anarşi ve 
teröre karşıdır; bunları yeryüzünde 
çıkarılan fesat olarak niteler. 

 
Gerek milletimiz açısından, gerekse 

tüm İslam dünyası ve insanlık açısın
dan bakıldığında İslam'ın tevhid 
görüşü, birlik ve beraberliğin merkez 
noktasıdır. İslam her türlü etnik ve 
bölgesel ayrımcılığı reddederek insan
ları İslam kardeşliğine davet eder; bu 
davete icabet etmeyenleri de 'hilkat 
kardeşliği' statüsünde 'ümmeti davet' 
olarak niteler. Netice itibariyle ırkı, 
bölgesi ne olursa olsun, bütün insanlık 

İslam'a çağrılmaktadır. 
 
Burada bir mühim gerçeğin daha altını 

çizmek gerekir, o da şudur: 
 
Sevgili Peygamberimiz Hz. Muhammed 

(s.a.v.) sadece kendisine vahyedilen ayet
leri tebliğ etmekle kalmamış, aynı za
manda bizler için Kuran ifadesiyle 'üsvei 
hasene' yani en güzel örnek olmuştur. 
Keza Kuran'da Sevgili Peygamberimizin 
(s.a.v.) en yüce ahlak üzere olduğuna dair 
de ayeti kerime mevcuttur. (Kalem: 4.) 

 
Onun örnek kişiliğinin Kuran tescilli ol

masının iki mühim tecellisi vardır. 
 
Bunlardan biri onun ahlakı ve hayat 

tarzıdır ki biz buna 'sünnet' diyoruz. 
 
İkincisi de bu hayat tarzına, yani sün

nete paralel olarak her sahada ve her 
hususta söylediği mübarek sözleri, yani 
hadisleridir. 

 
Bu manada bugün Türkiye'de ve tüm 

dünyada İslam adına kanayan bir yaramız 
da sünnet ve hadis inkarcılığıdır. Batılı bir
takım şer odaklarının entrikalarıyla İslam 
dünyasına sokulmaya çalışılan ve 'Kuran 
bize yeter' diye sloganlaştırılan bir fitnedir 
bu. 

 
Halbuki sünnet ve hadisler bizzat 

Kuranı Kerim'in teminatı altındadır. Yani 
Kuran'a göre ayetler nasıl dinin kaynağı 
ise, aynı şekilde Resulün (s.a.v.) sünnet ve 
hadisleri de bütün Müslümanları bağlayıcı 
birer kaynaktır. 

 
Kuran'da 80 kadar ayeti kerime Hz. 

Peygamberin (s.a.v.) dindeki önemini, 
onun fiil ve sözlerinin bağlayıcılığını teyit 
eder mahiyettedir. Buna göre kim Hz. 
Peygamberin (s.a.v) sünnet ve hadislerini 
dışlarsa, kesin olarak bilinmelidir ki, Ku
ran'ı da dışlamış olur. Bundandır ki, 
Kuranı Kerim 'Allah ile Resulünün arasını 
ayırmanın' insanı küfre sürükleyen bir fe
laket olduğunu haber verir. (Bak: Nisa: 
150 152) 

 
Keza Bakara Suresinin 151. ayetinde Hz. 

Peygamberin (s.a.v.) vazifeleri şöyle sayıl
maktadır: 

 
'Nitekim kendi aranızdan, size ayetler

imizi okuyan, sizi her kötülükten 
arındıran, size kitap ve hikmeti öğreten, 
ayrıca bilmediklerinizi de öğreten bir 
peygamber gönderdik.' 

 
Ayette sayılan vazifeleri beş maddede 

toplamak mümkündür: 
 
Bunlar; 
 
 Kuran'ın tebliği, açıklanması, 
 
 İnsanların şirkten, küfürden arındırıl

ması, nefis terbiye ve tezkiyesi, 
 
 Kitabın açıklanması, 
 
 Kitaptaki incelik ve derinliklerin izahı 

demek olan 'hikmet'in açıklanması ve 

 
 Geçmişin ve geleceğin bilgisinin ver

ilmesidir. 
 
Buna göre Hz. Peygamberi (s.a.v.) doğru 

anlamak için yapılması gereken ilk ve en 
önemli şey, Kuran'ın onu nasıl anlattığına 
bakmaktır. 

 
Bütün bunlardan şu netice çıkmaktadır: 
 
Dünya hayatında huzur ve sükûn, barış 

ve medeniyet; ahirette ebedî azaptan kur
tuluş, cennet ve cemalullahla müşerref 
olmak için, itikatta, ibadette, ahlakta ve 
diğer bütün hayati meselelerde Hz. 
Peygamberi (s.a.v.) ve onun getirmiş 
olduğu Kuran'ı esas almak şarttır. 

 
Müslüman olabilmek, Müslüman kala

bilmek, Müslüman ölebilmek ve en ni
hayet kurtuluşa erebilmek için bundan 
başka yol yoktur. 

 
Bugün, dünyayı teşriflerinin 1453. yılı 

münasebetiyle bu yazıyı kaleme aldığımız 
alemlere rahmet Hz. Muhammed (s.a.v.) 
Efendimizin ve onun vesilesiyle bize gön
derilen yüce kitabımız Kuranı Kerim'in 
hak ve hakikat olduğu, Allah tarafından 
gönderildiği, düşünüp akledenler için o 
kadar aşikardır ki, meşhur Alman Devlet 
adamlarından Prens Bismarck hayran
lığını gizleyemeyerek bu gerçeği şöyle dile 
getirmiştir: 

 
'Ben, Kur'an'ı her yönden tetkik ettim, 

inceledim. Her kelimesinde büyük hik
metler gördüm. Müslümanların düşman
ları bu kitabı Muhammed'in yazdığını 
iddia ediyorlarsa da, en mükemmel, hatta 
en gelişmiş bir beyinden böyle bir 
harikanın çıktığını iddia etmek, 
hakikatlere göz kapayarak kin ve nefrete 
alet olmak manasını ifade eder ki, bu da 
ilim ve hikmetle bağdaştırılamaz. Ben 
şunu iddia ediyorum ki Hz. Muhammed 
seçkin bir kudrettir. 

 
Ya Muhammed! Seninle aynı asır ve 

zaman diliminde yaşayamadığımdan 
dolayı üzüntülüyüm! Yaymış olduğun bu 
kitap, senin değil! Bu kitabın ve senin 
Allah tarafından geldiğini inkar etmek, 
ilim kanunlarının boş ve gereksiz 
olduğunu iddia etmek gibi gülünçtür. İn
sanlık senin gibi mümtaz bir kudreti bir 
defa görmüş, bundan sonra bir daha göre
meyecektir. Huzurunda hürmetle eğiliyo
rum!' 

 
Bizim milletimiz İslam'ı iman ve ilim 

yanında, gönül boyutuyla da benimsemiş 
ve yaşamıştır. Bin yılı aşkın bir süredir 
hem 'Asakirullah / Allah'ın Askerleri' 
olarak İslam'ın müdafaasını yapmış hem 
de Allah ve Resul aşkıyla yanıp tutuşarak 
takva ve ihlas timsali dervişane bir hayat 
yaşamıştır. 

 
Edebiyatımızda 'naat' adı verilen ve Hz. 

Peygambere (s.a.v.) duyulan sevgi, muhab
bet, hürmet ve hasreti dile getiren hususi 
bir türün olması buna delil olarak kafidir. 
Ve söz buraya gelmişken Süleyman 
Çelebi'nin asıl adı 'Vesîletü'nNecat' olan 

Mevlid'ini hatırlamamak mümkün 
değildir. 

 
Biz bu yazımızda siz kıymetli okuyucu

larımızla Yaman Dede'nin, lahuti haz ve 
füyuzat aksettiren şu mısralarını paylaş
mayı arzu ettik: 

 
Gönül hûn oldu şevkinden boyandım ya 

Rasûlallah 
 
Nasıl bilmem bu nîrane dayandım ya 

Rasûlallah. 
 
Ezel Bezminde dinmez bir figandım ya 

Rasûlallah 
 
Cemalinle ferahnak et ki yandım ya 

Rasûlallah. 
 
Yanan kalbe devasın sen, bulunmaz bir 

şifasın sen 
 
Muazzam bir sehasın sen, dilersen rû

nümasın sen 
 
Habîbi Kibriya'sın sen, Muhammed 

Mustafa'sın sen 
 
Cemalinle ferahnak et ki yandım ya 

Rasûlallah. 
 
Gül açmaz, çağlayan akmaz, ilahî nûrun 

olmazsa 
 
Söner alem, nefes kalmaz, felek 

manzûrun olmazsa 
 
Firak ağlar, visal ağlar, ezel mesrûrun ol

mazsa 
 
Cemalinle ferahnak et ki yandım ya 

Rasûlallah. 
 
Yazımıza M. Akif'in kaleminden süzülen 

şu dua ile son verelim: 
 
Dünya neye sahipse, onun vergisidir 

hep; 
 
Medyûn ona cem'iyyeti, medyûn ona 

ferdi. 
 
Medyûndur o ma'sûma bütün bir 

beşeriyyet... 
 
Ya Rab, bizi mahşerde bu ikrar ile 

haşret! 
 
Kıymetli okuyucularımızın Mevlid 

Kandilini tebrik eder, Resulüllah'ın (s.a.v.) 
izinde hayırlı ve bereketli bir ömür 
geçirmelerini Cenabı Hak'tan niyaz ed
erim.

ÂLEMLERE RAHMET 
HZ. MUHAMMED 
(s.a.v.)
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selçuk Üniversitesi Spor Bilimleri Fakül-tesi Dr. Öğretim Üyesi Ahmet Bayrak, yapayzeka destekli geliştirdiği programla sporcularınsakatlık riskini önceden belirleyerek, kulüplerinmali yükünü hafifletmesine olanak sağlıyor.Selçuk Üniversitesi Spor Bilimleri FakültesiDr. Öğretim Üyesi Ahmet Bayrak, AA muhabiri-ne, bir sporcunun sakatlık geçirmeden önce bu-nunla ilgili belirtileri toplayıp, tahminler yürüt-tüklerini, bu tahminlerin ise şu anda yüzde 95güvenilirliğe ulaştığını söyledi.Bu sayede başta futbol kulüpleri olmaküzere spor kulüplerinin mali yükünü azaltmayaçalıştıklarını ifade eden Bayrak, "Bununla ilgiliAvrupa'daki kulüplerde birçok çalışma var. Pre-mier Lig'de bir sakatlık maliyetinin 500 bin av-roya ulaştığı düşünülüyor. Ülkemiz açısındanAnadolu kulüplerini baz aldığımızda bu rakam50-100 bin avroya kadar düşüyor ama bir se-zonda onlarca sakatlık yaşandığını düşünürsek,bu maliyetler ciddi bir külfet oluşturuyor." dedi.Bayrak, bir sporcunun sakatlanması duru-munda, hem psikolojik hem de o kişinin sporhayatını bitirebilen etmenlerle mücadele edildi-ğini belirtti.Bayrak, yazılımla kas sertliği asimetrisi, kaskuvveti asimetrisi, kas uzunluğu, kas gücü, uzunsüre kasılabilme yeteneği, sporcunun sportifaktiviteyi sürdürebilme yeteneği, denge, koor-dinasyon, genetik yatkınlık, yorgunluk, ısı asi-metrisi, termal değerlendirme gibi birçok testuygulandığını anlattı.Amaçlarının, hayata geçirdikleri programlasporcuların yaralanma yüzdesini düşürmek ol-duğunu belirten Bayrak, şunları kaydetti:"Birçok içsel ve dışsal faktörü, bir dedektifrolünde araştırıp ortaya çıkarıyoruz. Elde etti-ğimiz algoritma sayesinde, sporcuların yara-lanma risk faktörlerini ortaya çıkarıyoruz. Hersporcuya bir karne oluşturuyoruz. Bu karne-de sporcunun performans bilgileri ve yaptığı-mız testlerle birçok ölçek ortaya çıkarıyoruz.Elimizdeki en sağlıklı tarama aracı termalyöntem. Bunu tamamen kendimiz geliştirdik.Alanında ilk olan bu sistem, görüntüleri işli-yor, analiz ediyor, rapor veriyor ve yorumlu-yor. Bu yazılımı binlerce kaynaktan alınan ve-rilerle eğittik. Sporcunun egzersiz programın-da ne yapmaması gerektiğine varıncaya kadarbir rapor sunuyor."

Sporcuların sakatlık
risk analizini yapay

zeka destekli 
programla yapıyorlar

kazakistan'ın başkenti Astana'da de-vam eden 5. Dünya Göçebe Oyunları'nda ge-leneksel okçuluk branşında altın madalyakazanan milli sporcu Ayşegül Demirbağ Ça-lışkan, "Ok atıp altın madalya kazanarak ata-larımızı yad ettik." dedi.Kazak stilinde hedefin 30 metre mesafe-den nişan alındığı müsabakada altın madal-ya kazanan Çalışkan, AA muhabirine yaptığıaçıklamada, "Kazakistan topraklarında dev-letim, milletim için yaptığım mücadeledeTürk bayrağını göndere yükseltmekten çokgurur duydum." ifadelerini kullandı.Türkiye'ye 5. Dünya Göçebe Oyunla-rı'nda madalya kazandırmasından dolayıçok memnun olduğunu kaydeden Çalışkan,"Atalarımızın yaşadığı topraklardayız. Atala-rımızın yaşadığı bu topraklarda ok atıp altınmadalya kazanarak atalarımızı yad ettik. Butopraklardan göçen atalarımızı yad etmiş ol-manın memnuniyetini yaşadım. Bu benimiçin büyük bir gurur kaynağı oldu." değer-lendirmesinde bulundu.Çalışkan, gelecek yıllarda düzenlenecekDünya Göçebe Oyunları'nda milli gelenekselokçular olarak daha fazla madalya kazan-mak için mücadele edeceklerini söyledi.Türkiye Geleneksel Türk Okçuluk Fede-rasyonu Başkanı Cengiz Toksöz ise "Gele-neksel okçulukta ülkemize altın madalya ka-zandırmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Teknikekibimizi ve sporcumuzu tebrik ediyorum.Bizlerden duasını esirgemeyen Türk halkınada şükranlarımı sunuyorum." şeklinde ko-nuştu.
türkiye, geleneksel okçuluk branşını

1 altın madalyayla tamamladı5. Dünya Göçebe Oyunları'nda gelenek-sel okçuluk branşında milli sporcu AyşegülDemirbağ Çalışkan'ın kazandırdığı altın ma-dalyayla Türkiye, organizasyonda okçulukbranşını 1 altın madalyayla tamamladı.İlk 3'ü Kırgızistan'ın Çolpan Ata şehrin-de, 4'üncüsü İznik'te düzenlenen Dünya Gö-çebe Oyunları'nın 5'incisi, ilk kez bir baş-kentte yapılıyor. Astana'daki oyunları 100binden fazla turistin ziyaret etmesi bekleni-yor. Oyunlar, "Dünyadaki geleneksel sporla-rın olimpiyatları" olarak 2 yılda bir yapılıyor.

Dünya Göçebe Oyunları'nda
altın madalya kazanan milli

okçu Çalışkan: Altın 
madalya kazanarak 
atalarımızı yad ettik

trendyol Süper Lig ekiplerinden Sam-sunspor'un teknik direktörü Thomas Reis, ta-kımın antrenmanlardaki performansının ken-disine güven verdiğini söyledi. Alman teknikadam, Nuri Asan Tesisleri'nde düzenlediği ba-sın toplantısında değerlendirmede bulundu.Süper Lig'in 5. haftasında 14 Eylül Cumartesigünü TÜMOSAN Konyaspor ile yapacaklarımaçta iyi performans sergilemek istediklerinianlatan Reis, "Her maçta olduğu gibi bu maçıda kazanmak istiyoruz. Evimizde oynadığımızilk karşılaşmada Beşiktaş'a karşı kötü bir per-formans sergilemedik ama ne yazık ki kaybet-tik. Ardından iki deplasman maçı oynadık veonları kazandık. Bu maçta da işimiz kolay ol-mayacak çünkü Konyaspor iyi bir rakip. An-trenmanlarımızı en iyi şekilde yapıyoruz ve ta-kımın antrenmanlardaki performansı banagüven veriyor. Bu maçtan da en iyi sonuçla ay-rılmaya çalışacağız." diye konuştu. Geçen se-

zon deplasmanda sadece bir galibiyet aldıkla-rını hatırlatan Reis, şunları kaydetti: "Bu sezonise iki maçta 2 galibiyet aldık ve 4 gol attık.Lige başlamadan önce oynadığımız hazırlıkkarşılaşmalarında da kazanamamıştık. Gazi-antep FK'ye karşı oynadığımız son maç oyun-cular için çok önemliydi. Bu maçta alınan gali-biyet sonrasında şimdi daha güvenli oynuyo-ruz ve bu güven bizim için çok önemli. Takım,her gün neyi nasıl yaptığımızı biliyor. İyi birmantaliteye sahibiz ve çok çalışıyoruz. Sahayasürdüğümüz ilk 11'deki oyuncular çok iyi çalı-şıyor ve bu benim için önemli. Her maç öncesi,hangi oyuncunun en iyi performansı sergileye-bileceğine karar veriyorum ve umarım bu şe-kilde devam ederiz. Geçen sene deplasmanlar-da yaşadığımız sıkıntıları bu sezon aşmaya ça-lışıyoruz ve bu da takımın öz güvenini artırı-yor. Bu galibiyetler, bir sonraki maçlar için bizemoral veriyor."

türkiye Geleneksel Atlı SporDalları Federasyonu Başkanı Zü-beyir Bekiroğlu, Kazakistan'dagerçekleştirilen 5. Dünya GöçebeOyunları'nın kendileri açısındangüzel geçtiğini söyledi.Oyunların düzenlendiği baş-kent Astana'da AA muhabirineaçıklamada bulunan Bekiroğlu,"Federasyon olarak 45 sporcuylaatlı okçuluk, kökbörü, kökpar veatlı güreş branşlarında mücadeleediyoruz. Hamdolsun atlı okçulukbranşında sporcumuz Yiğit Kerem Kekeçgümüş madalya alarak bizleri gururlan-dırdı. Kökbörü ve kökpar branşlarındaüçüncülük maçlarına çıkacağız" dedi.Dünya Etnospor Konfederasyonu(DEK) Başkanı Bilal Erdoğan'a destekle-rinden dolayı teşekkür eden Bekiroğlu,"Dünya Göçebe Oyunları, ecdadımızın ya-digarı ata sporlarının ana yurduyla buluş-masını sağlayan önemli bir kültür ve sporetkinliği. Geleneğimizi geleceğimize taşı-ma adına maziden aldığımız ihtişamı ati-ye taşıma için büyük bir motivasyon ve

önemli bir etkinlik." diye konuştu.Kökbörü ve kökpar branşlarında ABDve Macaristan gibi ülkeleri yendiklerinianlatan Bekiroğlu, "Zorlu rakiplerimizkarşısında takımlarımızın ortaya koydu-ğu mücadeleden gurur duyuyorum." ifa-desini kullandı.
"türk atlı okçuluğu altın çağını ya-

şıyor"Zübeyir Bekiroğlu, Türk atlı okçuluğu-nun iyi bir dönem geçirdiğini belirterek,"Türk atlı okçuluğu altın çağını yaşıyor.Birbirinden önemli başarılar alıyoruz. Bu-rada gümüş madalya kazanarak güzel bir

başarı elde ettik. Bütün takı-mı, sporcularımız ve antre-nörlerimizi tebrik ediyo-rum." dedi.İlerleyen süreçte DünyaGöçebe Oyunları'nda dahafazla başarı elde etmeyi he-deflediklerini anlatan Beki-roğlu, "Önümüzdeki süreç-lerde çok daha büyük başa-rılarla ülkemizi gururlandır-mak isteriz. Ata mirası olanbu sporlarımıza sahip çıka-rak, gençlerimiz tıpkı ataları gibi at üstün-deki marifetlerini sergileyecektir." şeklin-de görüş belirtti.Desteklerinden dolayı Kazakistanlıyetkililere teşekkür eden Bekiroğlu,"Ev sahibi olmak bu organizasyondaönem arz ediyor. Kazak, Kırgız ve diğerrakiplerimizin bazıları kendi atlarıylayarışırken, biz ise Türkiye'den atlarımı-zı getirmemiz mümkün olmayacağı içintemin edilen atlarla elimizden geldiğin-ce güzel bir mücadele gösterdik." ifade-lerini kullandı.

Bakü sokakları 
8. kez piste 

dönüştürüldü
azerBaycan'ın başkenti Bakü,Formula 1 Dünya Şampiyonası'na birkez daha ev sahipliği yapacak olmanınheyecanını yaşıyor.Azerbaycan'ın 8. kez ev sahipliği ya-pacağı Formula 1 Azerbaycan GrandPrix'i, 15 Eylül'de gerçekleştirilecek.Organizasyonun yapılacağı sokaklar,araç ve yaya trafiğine kapatılarak pistedönüştürüldü. Yarış güzergahı ve çev-resindeki caddelerde güvenlik önlem-leri artırıldı, pist olarak kullanılacakbölgeler bariyerlerle çevrildi. Güzergahüzerindeki Azadlık ve Azneft meydan-ları ile Kız Kalesi ve kale kapıları gibitarihi ve kültürel yapıların karşısınatribünler kuruldu.Azerbaycan Grand Prix'sinin startı,Azadlık Meydanı'ndan verilecek. Araç-lar, Hazar Denizi'nin kıyısındaki cadde-den geçerek tarihi İçerişehir'in etrafınıturlayacak ve yine Azadlık Meyda-nı'ndaki bitiş çizgisine varacak.Bir tur-da yaklaşık 6 kilometre mesafe katede-cek F1 pilotları, 20 zorlu virajı bulunanpistte 51 tur atacak.

Beşiktaş Kulübü İkinci BaşkanıHüseyin Yücel, UEFA Avrupa Li-gi'nde 28 Kasım'da İsrail ekibi Mac-cabi Tel Aviv'i konuk edeceklerimaçla ilgili, "Lobisini yaptılar amabizim dik duruşumuz sayesinde UE-FA'ya başvuruları olmadı. Hiçbir ak-silik olmadığı takdirde biz onları İs-tanbul'da misafir edeceğiz ve maçİstanbul'da oynanacak." dedi.Beşiktaş Kulübü Futbol Şube So-rumlusu Feyyaz Uçar ile Çanakkale1915 Beşiktaşlılar Derneğini ziyareteden Yücel, gazetecilere yaptığıaçıklamada, Beşiktaş bayrağını dal-galandıran derneklere giderek faali-yetleri hakkında bilgi aldıklarınısöyledi. Beşiktaş'ı layıkıyla temsileden paydaşları olduğu için dernek-leri önemsediklerini belirten Yücel,Çanakkale 1915 Beşiktaşlılar Der-neğinin başkan ve yönetim kuruluüyelerine teşekkür etti.Hüseyin Yücel, Trendyol SüperLig'in 5. haftasında 15 Eylül Pazar

günü deplasmanda Trabzonspor ileoynayacakları müsabakayı kazanıpsiyah beyazlı camiaya en güzel hedi-yeyi vermek istediklerini dile getir-di. Bir gazetecinin, UEFA Avrupa Li-gi'ndeki rakipleri Maccabi TelAviv'in İstanbul'da maç oynamak is-temediğine dair iddialara ilişkin so-rusu üzerine Yücel, "İsrail, UEFA'yabaşvuru gibi bir şeye yeltenmedi.Sadece basında bununla alakalı bir-kaç haber çıktı. Lobisini yaptılarama bizim dik duruşumuz sayesin-de UEFA'ya başvuruları olmadı. Zan-nediyorum hiçbir aksilik olmadığıtakdirde biz onları İstanbul'da mi-safir edeceğiz ve maç İstanbul'daoynanacak." değerlendirmesindebulundu.
"Bu sene var bir hayalimiz"Süper Lig'e iyi başladıklarını dilegetiren Hüseyin Yücel, "Bu sene var

bir hayalimiz. Çok dillendirmek is-temiyorum. Güzel start verdik amakesinlikle ayaklarımız yere basıyor.Bulutların üzerinde uçmuyoruz. Na-sıl başlarsa öyle gider derler. Önü-müzde zorlu bir Trabzon deplasma-nı var. Ondan da layıkıyla çıkıp yolu-muza devam etmek istiyoruz." ifa-delerini kullandı.Hüseyin Yücel, transferlerle ilgilisoru üzerine, yollarını ayırdıkları vetransfer ettikleri toplam oyuncu sa-yısının 36 olduğunu belirtti.Bunun 3 aylık kısa bir süredegerçekleştiğini söyleyen Yücel, "Ko-lay kolay yapılacak bir iş değil çün-kü mevcut oyuncularımızın sözleş-meleri de çok ağır. Şu an bir tekAmartey ile görüşüyoruz. Bir aksilikçıkmadığı takdirde onunla da trans-fer dönemi kapanmadan bir şekildeara yolu bulup anlaşmak istiyoruz."

diye konuştu.Feyyaz Uçar ise daha önce Ça-nakkale Dardanelspor'da 6 ay sü-reyle yardımcı antrenör olarak gö-rev yaptığını hatırlattı.Çanakkale'ye yeniden gelmeningüzel bir duygu olduğunu kaydedenUçar, "Hele Beşiktaşlılar'ın evindeolmak çok daha güzel. Başkanımada beni bu geziye davet ettiği içinteşekkür ediyorum. Trabzon maçıitibarıyla sezonun geri kalanınabaşladığımız gibi devam edeceğiz."değerlendirmesini yaptı.Hüseyin Yücel ve Feyyaz Uçar,1903 Çanakkale Beşiktaşlılar Der-neğini de ziyaret ederek, yönetici-lerle bir araya geldi. Yücel, ziyaretinsonunda dernek başkanı Metin Ab-lak'a günün anısına forma ve kulü-bün logosunun bulunduğu tavla ta-kımı hediye etti.

Yücel'den Maccabi Tel Aviv maçı 
açıklaması: Maç İstanbul'da oynanacak

Zübeyir Bekiroğlu, Dünya Göçebe
Oyunları'nı değerlendirdi

Samsunspor Teknik Direktörü Thomas Reis,
takımının performansından memnun

Beşiktaş Kulübü İkinciBaşkanı Yücel, UEFA Av-rupa Ligi'nde 28 Ka-sım'da İsrail ekibi Macca-bi Tel Aviv'i konuk ede-cekleri maçla ilgili, "Hiç-bir aksilik olmadığı tak-dirde biz onları İstan-bul'da misafir edeceğizve maç İstanbul'da oyna-nacak." dedi.

15ISTIKLAL-11.qxp_Layout 1  12.09.2024  19:43  Page 1



Sosyal medyada  
manipülasyon toplumsal 
kutuplaşmaya yol açıyor 

15 EYLÜL 2024 PAZAR

Armağan, sosyal medyada geniş yankı ve infial 
uyandıran olayların toplumsal algıyı nasıl etk
ilediğini AA muhabirine anlattı. 

Sosyal medyada olayın henüz netleşmeden 
manipülatif içeriklerin yayılmasının büyük bir 
sorun olduğunu dile getiren Armağan, "Açıkçası 
sosyal medyanın tabiatına uygun şekilde çok 
yoğun manipülasyonun, yalan haberin, içerik
lerde ve akışlarda çok sık gördüğümüz bir 
dönem yaşadık. En problemli gördüğümüz tarafı 
neydi? Çok fazla farklı sosyal grupları suçlayıcı, 
onların dini inancını, etnik grubunu küçümseyici, 
aşağılayıcı çok fazla içerik gördük. Köylülere 
dönük, köylü sosyolojisine dönük çok aşağılayıcı, 
küçümseyici ifadeler gördük." dedi. 

Bu tür içeriklerin toplumda kutuplaşmaya yol 
açabileceğinin altını çizen Armağan, bu tip kalıp 
yargıların olduğu içeriklerin daha çok etkileşim 
aldığını, bunların toplumsal birlikteliği ve 
müşterek varoluşu zedelediğini kaydetti. 

Armağan, bu tip vakaların tek bir sosyal, dini 
veya ekonomik grupta görülmediğini vurgula
yarak, İspanya'da evlatlık olarak verildiği anne ve 
babası tarafından öldürüldüğü ortaya çıkan Çinli 
Asunta Basterra vakasını örnek gösterdi. 

Olayların farklı sosyal sınıflara mal edilmemesi 
gerektiğinin altını çizen Armağan, şöyle devam 
etti:"Şehirli, beyaz yakalı, aristokrat ama psikolo
jik durumları bozuk bir aile vardı. İspanyol me
dyasında 'Galiçya bölgesi de zaten hep böyledir.' 
gibi haberler yapılmadı, yapılmamalı da zaten. 
Çünkü bu çok büyük bir ön yargıdır. Ön yargılar, 
zamanla yargıya dönüşüyor. Sonra o yargılar 
normlara dönüşüyor ve biz o normları 
değiştiremiyoruz. O normlar sizinle benim 
aramda kocaman bir bariyer olmaya başlıyor. 
Bunu biz konuşamaz hale geliyoruz. Sonra kutu
plaşmaya başlıyoruz. Sosyolojik döngü bu şekilde 
ilerliyor." 

Gazetecilik ve dedikoduculuk arasında net bir 
ahlaki çizginin olması gerektiğini dile getiren Ar
mağan, toplumsal infial uyandıran olaylara ilişkin 
yapılan haberlerin büyük bir kısmının dedikodu 
üzerinden devam ettiğini, bu durumun sosyal 
psikoloji için hiç iyi bir şey olmadığını anlattı. 

 
Sosyal medya kullanıcıları  
nelere dikkat etmeli? 
Armağan, sosyal medyadaki manipülatif içerik

lerden korunmak için kullanıcıların sınırlarını iyi 
belirlemeleri gerektiğini ifade ederek, "Sosyal, 
duygusal sağlamlığımız için kendimizi nerede 
durduracağımızı bilmemiz gerekiyor. Bir haberde 
manipülasyon hissettiğiniz anda bırakın. Çünkü 
hakikaten bu tür içerikler psikolojimizde derin 
izler bırakır." dedi. 

Sosyal medya platformlarının çoğunun daha 
fazla takipçi kazanma odaklı olduğunu belirten 
Armağan, pek çok sosyal medya içerik üreti
cisinin derdinin haber yerine daha fazla takipçi 
kazanmak olarak ifade etti. 

Armağan, resmi veya geleneksel yayın organ
larından konuyu takip etmenin daha sağlıklı ola
cağını söyledi. 

 
"Aileler çocuklara dürüst konuşsunlar" 
Ailelerin çocuklarına dürüst davranmalarının 

önemli olduğuna işaret eden Armağan, "Sosyal 
medyada da televizyon ekranında da bir vaka 
konuşuluyor. Ailelere birinci önerim, çocuklarıyla 
dürüst konuşsunlar. 'Aman çocuğum öyle bir şey 
olmamış.' gibi kapatıcı şeylere gitmesinler. Evet, 
bu ülkede bir çocuk öldürüldü. Bunu söylemek 
çocuğun psikolojisini bozmaz. Detaylarına girme
den sadece olayın ne olduğunu çocuğa açıklamak 
yeterlidir." diye konuştu. 

Çocuklarla duyguların paylaşılmasının önem
ine dikkati çeken Armağan, "Ağlıyorsanız, neden 
ağladığınızı açıklayın. Üzüntünüzü çocuğunuzla 
paylaşın. Bu durum, onların duygusal gelişimini 
destekler." tavsiyesinde bulundu. 

Eğitimci sosyolog Armağan, anne ve babaların 
çocuklarının fotoğraflarını sosyal medyada pay
laşarak onları risk altına soktuklarını söyledi. 

"Çocuk haklarından bahseden aynı anneler, 
çocuklarının iznini almadan fotoğraflarını sosyal 
medyaya koyuyor. Bu, ciddi bir ihmal ve is
tismardır." diyen Armağan, çocukların ölüm gibi 
kavramlarla erken yaşta tanıştırılmasının önem
ine değindi.Armağan, ölümün varlığının çocuk
lara doğal bir şekilde anlatılması gerektiğini 
vurgulayarak, bu konuda açık konuşulmasının 
çocukların psikolojik sağlığına zarar vermeye
ceğinin altını çizdi.Çocukların yetişkinlerle olan 
ilişkilerinde güvenin öneminden bahseden Ar
mağan, bireysel vakalar üzerinden genelleme 
yapılmasının yanlış olduğunu kaydetti. 

Armağan, aile içinde bazı husumetlerin veya 
gerginliklerin olduğu dönemlerde çocukların tek 
başına bazı yerlere gönderilmemesi gerektiğine 
işaret ederek, genel olarak ise çocukları aile 
üyelerinden uzaklaştırmanın toplumsal dayanış
mayı zayıflatabileceğini ve toplumda gereksiz bir 
korku oluşturabileceğini sözlerine ekledi.

“Dijital para, Türkiye'yi küresel dijital 
ekonomilerle daha yakından bütün
leştirerek sınır ötesi işlemleri kolay
laştırabilir.” 

 
Üsküdar Üniversitesi Mühendislik ve 

Doğa Bilimleri Fakültesi (MDBF) Bilgisa
yar Mühendisliği Bölümü Başkanı Prof. 
Dr. Burhan Pektaş, dijital paraya geçişin 
avantajlarını, dezavantajlarını ve ülke 
ekonomisi üzerindeki potansiyel etki
lerini değerlendirdi. 

 
Dijital paranın avantajları neler? 
 
Dijital paranın hızla hayatımıza giren 

yeni bir uygulama olduğunu belirten 
Prof. Dr. Burhan Pektaş, işletmelerin diji
tal ödeme sistemlerine geçişinde önemli 
artılar ve bazı riskler bulunduğunu vur
guladı. 

 
Prof. Dr. Burhan Pektaş, dijital paraya 

geçmenin avantajlarını şöyle sıraladı: 
 
“Dijital para kolay, hızlı ve temassız 

işlemlere olanak tanır ve kullanıcı 
deneyimini geliştirir. Basım, dağıtım ve 
elleçleme gibi fiziksel nakitle ilişkili 
maliyetleri azaltır. Ayrıca dijital işlemler 
takip edilebilir, dolandırıcılık, kara para 
aklama ve diğer yasa dışı faaliyetleri 
azaltır. Cep telefonları ve internet erişimi 
aracılığıyla banka hesabı olmayan veya 
yetersiz banka hesabı olan kişilere fi
nansal hizmetlere erişim sağlar. İşlem
leri hızlandırır, ödeme sürelerini azaltır 
ve genel ekonomik üretkenliği artıra
bilir.” 

 
Yaşlı nüfus veya dijital cihazlara er

işimi olmayanlar uyum sağlamada zor
lanabilir  

 
Dijital paraya geçmenin dezavantajları 

konusunda da bilgi veren Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, şöyle devam etti: 

 
“Dijital para işlemleri takip edilebilir, 

bu da veri gizliliği ve gözetim konusunda 
endişelere yol açar. Dijital cüzdanları ve 
ödeme sistemlerini hedef alan bilgisayar 
korsanlığı, dijital hırsızlık ve siber saldırı 
riskinin artmasına neden olur. Tüm böl

gelerde mevcut veya güvenilir olmaya
bilecek sağlam bir dijital altyapı gerek
tirir. Üstelik internet erişimindeki 
kesintiler, elektrik kesintileri veya sistem 
arızaları işlemleri durdurabilir. Yaşlı 
nüfus veya dijital cihazlara erişimi ol
mayanlar uyum sağlamayı zor bulabilir.” 

 
Dijital para kullanımının etkileri… 
 
Dijital para kullanımının etkilerine de 

işaret eden Prof. Dr. Burhan Pektaş, “E
ticaretin artması ve nakit işleme maliyet
lerinin azalmasıyla işletmelerin çalışma 
şeklini yeniden şekillendirebilir. Merkez 
bankaları para arzı üzerinde daha fazla 
kontrole sahip olabilir ve bu da para 
politikasının uygulanmasını kolaylaştıra
bilir. Dijital cüzdanlar ve finansal 
teknoloji çözümleri öne çıktıkça gelenek
sel bankacılık hizmetlerine olan bağım
lılığın azalmasına yol açabilir.” şeklinde 
konuştu. 

 
Dijital paranın güvenlik riskleri nel

erdir? 
 
“Dijital paranın siber saldırılar, veri ih

lalleri, sahtekarlık, teknik güvenlik açık
ları gibi birçok farklı yönden güvenlik 
riskleri bulunmaktadır.” diyen Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, şöyle devam etti: 

 
“Bunları şöyle özetleyebiliriz. Dijital 

ödeme sistemleri ve cüzdanlar, bilgisa
yar korsanlığı, kimlik avı ve kötü amaçlı 
yazılım saldırılarına karşı savunmasızdır. 
Kişisel ve finansal veriler tehlikeye atıla
bilir ve bu da kimlik hırsızlığına ve fi
nansal kayıplara yol açabilir. Yetkisiz 
işlem ve dijital para birimlerinin 
sahtekarca kullanımı riskinin artmasına 
neden olur. Dijital platformların yazılım
larındaki hatalar ve kusurlar kötü niyetli 
kişiler tarafından istismar edilebilir. Bu 
durumlara karşı işletmelerin alabileceği 
bazı önlemler vardır. Bunları da kısaca 
şöyle sıralayabiliriz; Güçlü şifreleme, çok 
faktörlü kimlik doğrulama ve düzenli 
güvenlik güncellemeleri uygulamak. 
Çalışan personeli kimlik avı girişimlerini 
ve diğer yaygın siber tehditleri tanıma 
konusunda eğitmek. Güvenlik açıklarını 
belirlemek ve azaltmak için düzenli 

olarak güvenlik denetimleri ve risk 
değerlendirmeleri yapmak. Güvenli veri 
depolama çözümleri kullanmak ve veri 
koruma yönetmeliklerine uyumu sağla
mak. Ayrıca siber olaylardan kaynaklan
abilecek olası finansal kayıplara karşı 
korunmak için işletmeler siber sigorta 
yaptırmayı düşünebilirler.” 

 
Dijital paranın Türkiye ekonomisi üz

erindeki potansiyel etkileri nelerdir? 
 
Prof. Dr. Burhan Pektaş, dijital paranın 

Türkiye ekonomisi üzerindeki potansiyel 
etkilerini de şu şekilde değerlendirdi: 

 
“Dijital para, Türkiye'deki yeterince 

hizmet alamayan bölgelere finansal er
işim sağlayarak ekonomik katılımı 
artırabilir. Çevrimiçi işlemleri kolay
laştırır, potansiyel olarak eticareti ve di
jital işletmeleri canlandırır. Dijital 
işlemlerin takibi daha kolaydır, bu da 
gayri resmi ekonominin boyutunu küçül
tebilir ve vergi gelirlerini artırabilir. 
Türkiye Merkez Bankası, para arzı üz
erinde daha kesin bir kontrole sahip ola
bilir ve ekonomik istikrarı iyileştirebilir. 
Ulusal bir dijital para birimi, yabancı diji

tal para birimlerine olan bağımlılığı azal
tarak Türk lirasının istikrarına yardımcı 
olabilir.” 

 
Türkiye'de dijital para kullanımı nasıl 

bir gelişim gösterebilir? 
 
Bu konudaki tahminlere de işaret 

eden Prof. Dr. Burhan Pektaş, “Türkiye, 
dijital ekonomi stratejisinin önemli bir 
bileşeni olabilecek dijital liranın 
tanıtımını gerçekleştirmelidir. Dijital 
altyapı iyileştikçe ve akıllı telefon pene
trasyonu arttıkça, daha fazla işletme ve 
tüketicinin dijital ödemeleri ben
imsemesi muhtemeldir. Finansal 
teknoloji (fintech) sektörünün, dijital 
paraya göre uyarlanmış daha yenilikçi fi
nansal çözümler sunarak genişlemesi 
beklenebilir. Güvenliği, tüketici koru
masını ve finansal istikrarı sağlamak için 
dijital para birimleri ve ödeme sistemleri 
etrafında daha kapsamlı düzenlemeler 
beklenebilir. Dijital para, Türkiye'yi küre
sel dijital ekonomilerle daha yakından 
bütünleştirerek sınır ötesi işlemleri ko
laylaştırabilir.” şeklinde sözlerini tamam
ladı.

Bilişim dünyasının her yıl büyük ilgi 
ile takip ettiği Bilişim Zirvesi, bu yıl 24 
Ekim 2024 tarihinde Fişekhane’de 
gerçekleştirilecek. Kamu, bilişim, 
akademi ve iş dünyasını bir araya getiren 
etkinliğin bu seneki ana teması, “Effi
ciency: Etkililik, Etkinlik, Verimlilik” ola
cak. Bilişim Zirvesi’nin açılış 
programında, ilgili bakanlıklar, ku
rullarının temsilcileri ve alanında uzman 
birçok ismin yanı sıra Türkiye Zeka Vakfı 
Başkanı Emrehan Halıcı, “Zekaların Or
taklığı” başlıklı konuşması ile açılış pro
gramında yer alacak.  

Bilişim alanının en önemli etkinlik
lerinden olan ve bu yıl 24.’sü gerçek
leştirilecek Bilişim Zirvesi için kayıtlar 
başladı. “Etkililik, Etkinlik, Verimlilik” 
ana teması altında; verimlilik için insan 
ve yapay zeka iş birliği ana gündemi 
oluşturacak.  

Bilişim teknolojilerindeki gelişmeleri 
geniş bir bakış açısıyla iş dünyasının 
gündemine taşıyacak Bilişim Zirvesi, 24 
Ekim 2024 tarihinde Fişekhane’de 
gerçekleştirilecek. 

Açılış programında etkinliğin keynote 
konuşmacısı, Türkiye Zeka Vakfı Başkanı 
Emrehan Halıcı, “Zekaların Ortaklığı” 
başlıklı konuşmasında, yapay zekanın 
insan zekasına ve duygularına ihtiyacı 
konusunda bir konuşma yapacak.   

 
“Yapay Zeka ve Verimlilik” 
Hayatımızın her alanında derinleme

sine hissettiğimiz yapay zeka, Bilişim 
Zirvesi’nde farklı bakış açıları ile değer
lendirilecek. Öznenin; ‘Yapay Zeka ve 
Verimlik’ olacağı etkinlikte, “Yapay 
Zekanın Verimlilikteki Rolü”, “Generatif 

Yapay Zeka ve Maliyet Tasarrufları”, “İş 
birliği ve Yapay Zeka Entegrasyonu”, 
“Yapay Zeka ile Karar Verme Süreçleri” 
ve “Gerçek Dünya Uygulamaları ve Fay
daları” ana konuları uzman konuş
macılar ile ele alınacak. 

 
Kayıtlar başladı 
24 Ekim 2024 tarihinde Fişekhane’de 

gerçekleştirilecek ve tüm gün sürecek 
zirve için kayıtlar başladı. Ücretsiz 
katılım için kayıt işlemleri www.Bil
isimZirvesi.com.tr  adresinden yapıla
bilecek. Tüm gün sürecek Bilişim 
Zirvesi’nin bitiminde, Türkiye’deki 
teknoloji yöneticilerinin, kurumlarının 
dijital dönüşüm ve inovasyon projelerini 
sergilemelerine olanak tanıyan, teknoloji 
alanındaki başarıların tanınmasını ve 
ödüllendirilmesini amaçlayan “Teknoloji 
Kaptanları Ödül Töreni” gerçekleştirile
cek.  

Dijital paranın Türkiye ekonomisi üzerindeki potansiyel etkilerin 
değerlendiren Bilgisayar Mühendisliği Bölümü Başkanı Prof. Dr. 
Burhan Pektaş, “Türkiye, dijital ekonomi stratejisinin önemli bir 
bileşeni olabilecek dijital liranın tanıtımını gerçekleştirmelidir.” dedi.

Türkiye dijital liranın 
tanıtımını yapmalı!

BİLİŞİM ZİRVESİ’24, “EFFICIENCY” TEMASIYLA  VERİMLİLİK 
İÇİN İNSAN VE YAPAY ZEKA İŞ BİRLİĞİNİ ELE ALACAKTEKNOLOJİ TEMELLİ YATIRIM 

ŞİRKETİ FONTR NİŞ PR’I SEÇTİ
Yüzde 100 Türk firması olan ve 

halka arz şirketleri arasında yer alan 
Forte Teknoloji’nin iştiraki FONTR, 
teknoloji temelli yatırım şirketi ol
ması ile sektörde öncü konumda yer 
alıyor. Yenilikçi projeler ve yatırım
cıları bir araya getirerek pek çok ilki 
hayata geçiren FONTR tüm iletişim 
çalışmaları için globalde de hizmet 
veren NİŞ PRMediaEvent ile el 
sıkıştı. FONTR; etkinlik ve proje 
yönetimi, geleneksel ve dijital 
iletişim, medya ilişkileri ve lider 
iletişimi, pazarlama iletişimi ve ku
rumsal sosyal sorumluluk yönetimi 
çalışmalarını NİŞ PRMediaEvent ile 
yürütecek… 

Teknolojik gelişmeleri takip ed
erek, verimlilik ve sürdürülebilirliği 

artıran yenilikçi projelere imza at
mayı hedefleyen FONTR, özellikle 
tarım teknolojileri projeleri ile ön 
plana çıkıyor.  

Markalarına değer katmak ve yurt 
dışı tanıtımlarına destek olmak adına 
globalde de hizmet veren ajans, 
iletişim sektöründeki tecrübelerini 
FONTR ile de paylaşacak.  

Profesyonel iletişim çalışmaları ile 
yıllardır sektörün önde gelen isim
lerinden olan NİŞ PR; şirketlere, 
kamu kurumlarına, lider ulusal ve 
uluslararası saygın birçok “iş or
tağına”, marka değerlerini ve kurum
sal itibarlarını geliştirmeleri amacıyla 
stratejik iletişim alanında danışman
lık, planlama ve uygulama hizmetleri 
sunuyor.
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